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MÌSÍÈNÍK PRO OBÈANY MÌSTA NOVÉ PAKY A OKOLÍ ÚNOR 2004 - èíslo 2   15,-Kč

Proč nová 
radnice?

V souvislosti s reformou ve-
řejné správy ukončil svoji čin-
nost Okresní úřad Jičín a Nová 
Paka se stala obcí s rozšířenou 
působností. Poděkování za toto 
patří našim předchůdcům na 
radnici. Zároveň dostala od státu 
částku cca 20. mil. Kč na zabez-
pečení provozu veřejné správy 
(za zrušený Okresní úřad). Tyto 
prostředky nemohly být použity 
na jiné účely. Například jsme za 
ně nemohli opravit cesty, stavět 
koupaliště, či koupit nový trak-
tor a podobně, ale už jsme za ně 
mohli udělat půdní vestavbu u 
I. Základní školy, která nám 
uvolnila část budovy bývalého 
soudu (Dukelské nám. čp. 39) 
pro vybudování nové radnice. 
Podmínky této dotace byly 
přece jen tak trochu volnější a 
ne jako u zimního stadionu, kde 
jsme je mohli buď odmítnout 
nebo zastřešit zimní stadion. A 
peníze se neodmítají.

Proto i nyní bylo správně 
rozhodnuto tyto prostředky vy-
užít a při tom „zabít více much 
jednou ranou“. Hlavně je nutno 
říci, že do staré budovy (Masa-
rykovo nám. čp. 1) by se celý 
Městský úřad nevešel a část by 
musela být někde jinde. Obča-
nům by tedy nebyla poskytnuta 
služba pod jednou střechou a 
museli by přecházet. Také pří-
stup pro tělesně postižené by 
mohl být vybudován jen s vel-

kými finančními náklady. Nyní 
se pokusím tuto akci „kulový 
blesk“ trochu popsat.

 Nejdříve se v půd-
ním prostoru I. Základní školy 
zrealizovala vestavba pro po-
třeby Zvláštní školy. Nyní jsou 
v jednom objektu a tak to má 
být. Volné levé křídlo budovy 
bývalého soudu bylo upraveno 
pro potřeby Městského úřadu. 
Následovat bude rekonstrukce 
nejvyššího patra budovy staré 
radnice pro Základní uměleckou 
školu. Po jejím přestěhování do 
těchto prostor přijde na řadu 
úprava pravého křídla budovy 
nové radnice. Teprve tento krok 
bude znamenat, že všichni úřed-
níci Městského úřadu budou 
konečně sestěhováni do jediné 
b u d o v y , 
která navíc 
bude mít i 
bezbariéro-
vý přístup. 
Nás l edné 
dokončení 
r e k o n -
strukce sta-
ré radnice 
v prostřed-
ním patře 
pro potřeby 
Z á k l a d n í 
umělecké 
školy bude 
p o s l e d n í 
etapou této 
akce. Je 
dobré také 
vědět, že 
se jedná o 
u m í s t ě n í 

Úřadu práce, pracoviště státní 
sociální podpory a Všeobecné 
zdravotní pojišťovny v této bu-
dově, což by jistě přineslo ob-
čanům větší komfort a zároveň 
by příjem z nájemného snížil 
provozní náklady. 

Součástí všech těchto prací 
se také stane úprava venkov-
ního prostranství, kde bude 
vybudováno nové parkoviště. 
Dále se zde osadí nové vitríny 
pro úřední desku. Ta bude ko-
nečně přístupná bez omezení 
celý den.

Celá akce se zdá velmi slo-
žitá, ale přínos pro Novou Paku 
je dost značný. Stručně tedy 
shrnu celé finanční náklady. Ke 
20.. mil. Kč přidá město 6. mil. 

Kč. Při tom pro potřeby úřední-
ků použije pouze 12. mil. Kč. 
Zbytek je vlastně investován do 
školství. Zároveň dojde k vý-
znamnému zhodnocení majetku 
města, neboť budou, byť i jen 
částečně, zrekonstruovány tři 
budovy. 

A co závěrem? Žákům a 
učitelům bych přál, aby byli 
spokojeni s novými prostory. 
Úředníkům pak spokojené ob-
čany. Znamenalo by to totiž, že 
svoji práci dělají pro lidi dobře.
Zdeněk Ouzký, místostarosta
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I NFORMACE  ZE  ZASTUP ITELSTVA MĚSTA A RADY  MĚSTA

Informace byly zpracovány redakèní radou na základì zápisù z 
Rady mìsta a Zastupitelstva mìsta a v plném znìní jsou k nahlédnutí 
na www.munovapaka.cz nebo v sekretariátu MìÚ è. dveøí 4.

/za období od 16. prosince do 15. ledna 2003 / 
Rada města schválila: 
�� částku 6.000,- Kč + DPH, na pořízení značení lyžařských stop z 

prostředků Rady města.
�� prodloužení platnosti nájemní smlouvy ze dne 27.1.1997 o ná-

jmu prodejny ve Valdově mezi Jednotou Nová Paka a Městem 
Nová.

�� zveřejnění upraveného záměru pronájmu nebo prodeje nemo-
vitostí parc.č. 3755, 3756, 3754/1, 3754/2, 3754/4 a 3754/5 a 
budovy čp. 1207 k. ú. Nová Paka pro sportovní účely ( škvárové 
hřiště ) 

�� zveřejnění záměru pronájmu parc.č. 2086/3 k.ú. Nová Paka pro 
sportovní účely (fotbalový stadion)

�� zveřejnění záměru pronájmu nebytových prostor v MKS / býva-
lý rockový klub /

�� uzavření nájemní smlouvy s p. Militkou na nebytové prostory v 
ulici Legií, Nová Paka, /stáčírna čistíčích prostředků /

�� zvýšení poplatků za ubytování v ubytovně města, ulice Legií. 
�� uzavření smluv mezi městem Nová Paka a firmou Marius Peder-

sen a.s. Hradec Králové“, na základě rozhodnutí zastupitelstva 
města ze dne 10.12.2003 o výsledku obchodní veřejné soutě-
že “Nakládání s komunálním odpadem na území města Nová 
Paka: 

 1. smlouva o zajištění sběru, svozu, využití a odstranění komu-
nálního odpadu

 2. smlouva o nájmu věcí nemovitých /třídírna a kompostárna 
odpadů vč. technologického zařízení /

 3. kupní smlouva na motorová vozidla uvedená v příloze k této 
smlouvě

 4. kupní smlouva na věci movité uvedené v příloze k této smlou-
vě

�� Nové platové výměry pro vedoucích organizací a organizačních 
složek zřízených městem, stanovené podle nařízení vlády č. 330/
2003 Sb.

�� Návrh Města Jičín na uzavření dohody o ukončení nájmu neby-
tových prostor v domě čp.399 v Nové Pace /pracoviště státní so-
ciální podpory /k 31.3.2004, z důvodu převzetí agendy výplaty 
dávek státní sociální podpory jiným správním úřadem. /Netýká 
se zrušení tohoto pracoviště v Nové Pace/. 

�� Smlouvu s firmou Milan Birtus na zhotovení projektu na staveb-
ní úpravy v budově čp. 1, Masarykovo nám. pro účely Základní 
umělecké školy.

Rada města odvolala: 
� Ke dni 31. 12. 2003 z funkce vedoucího organizace ODPADY 

Nová Paka pana Josefa Machka. Důvodem odvolání je rozhod-
nutí ZM ze dne 10.12.2003 o ukončení činnosti organizace.

Rada města jmenovala: 
�� Paní Ivu Kubalíkovou vedoucí příspěvkové organizace ODPA-

DY Nová Paka, na dobu určitou od 1. 1. 2004 do 31. 3. 2004 z 
důvodu ukončení činnosti organizace a provedení úkonů směřu-
jící ke zrušení organizace ODPADY

Rada města zřídila: 
�� Odbor dopravní a bezpečnostní od 1.1.2004, pro zajištění výko-

nu státní správy na úseku dopravních agend na Městském úřadě 
Nová Paka. 

Rada města doporučila:
�� starostovi rozhodnout o zrušení přestupkové komise jako zvlášt-

ního orgánu města.

Rada města pověřila: 
�� Odbor vnitřních věcí Městského úřadu projednáváním přestup-

ků podle § 53 odst. l a 2 přestupkového zákona, s výjimkou 
přestupků na úseku výstavby, jejichž projednáváním je pověřen 
odbor výstavby. 

Zastupitelstvo města 
na pokračující schůzi dne 16. 12. 2003 
Schválilo: 
�� Prodej části pozemku parc. č. 1021/1 a pozemku 188/1 oba k.ú. 

Vrchovina panu Hanušovi za cenu 80,-Kč/m2.
�� Prodej části pozemku parc.č. 3922/3 k.ú. Nová Paka firmě Auto-

galerie V.I.T.V.A.R. s. r. o., Nová Paka za cenu 300,- Kč/m2.
�� Prodej části pozemku parc.č. 438/2 k.ú. Přibyslav manželům 

Jiřímu a Romaně Brádlovým, Přibyslav 27, za cenu 80,- Kč/m2.
�� Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na převod pozemků 

p.č. 2580, 2581, 2582, 2583, vše k. ú. Nová Paka firmě PATR 
s.r.o. Pardubice, za účelem výstavby bytového domu v ulici 
Lomnická v Nové Pace a uzavření kupní smlouvy mezi městem 
Nová Paka a firmou PATR s.r.o., na projektovou dokumentaci 
ke stavebnímu řízení „Bytový dům – Nová Paka – Lomnická 
ulice“.

�� Nabytí vlastnického práva k nemovitému majetku„ smuteční ob-
řadní kaple na pozemku p. č. 1899 kat. ú. Nová Paka“, který dle 
zákona č. 172/1991 Sb., v platném znění, přešel do vlastnictví 
města jako původní historický majetek, který město vlastnilo ke 
dni 31.12.1949.

�� Uznání vlastnické práva VČE a. s. se sídlem v Hradci Králové k 
trafostanici umístěné na pozemku parc.č. 64 kat. území Kumbur-
ský Újezd a parc. č. 80 kat. území Štikov.

�� Smlouvu o zřízení zástavního práva k spoluvlastnickému podílu 
51/100 na nemovitosti – bytovém domě čp. 1866 v ulici P. Bez-
ruče k zajištění pohledávky státu ve výši 5.600.000,- Kč.

�� Kupní smlouvu mezi Městem Nová Paka a TermoReal s.r.o. o 
převodu rozvodných teplovodních sítí, které slouží k rozvodu 
tepla z centrální výtopny Studénka.

 M. Nádvorníková

NOVOPACKÁ 
ELEKTRA

SPLÁTKY - výhodné splátky bez zbytecných 
průtahů do 15 min.

(moznost bez navyseni)

SERVIS - pracky, mycky,drobné domáci 
spotrebice,BTV,video, hifi

MONTAZ - anteny,satelity,domaci kina

KOMPLETNI SLUZBY POUZE U NAS !
prodej - montaz - servis

SETKÁNÍ PRACOVNÍKŮ 
MONTÁŽNÍHO CECHU ZPA

Zveme Vás na přátelské posezení 12. března 2004 v 16 hodin 
do jídelny P-centra Militký (bývalá Velveta).
Vezměte sebou fotografie ze společných výletů, dobrou náladu 
a přijďte!
Zajistíme občerstvení a hudbu. Oznamte svoji účast nejpozději 
do 3. 3. 2004 na jedno z tel. čísel:
Vladimír Stuchlík 607 114 952*(7-15 hod.) 493 724 422
Hana Krauseová 603 422 486 *(8-17 hod.) 493 724 422
Stáňa Kristiánová 728 891 523
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Před rokem a půl rozeslalo sdružení Sportovci pro Novou 
Paku občanům města své volební materiály. V nich slibo-

valo provést v případě zvolení svých kandidátů do zastupitelstva 
řadu kroků prospěšných pro naše město. Více než rok po zvolení 
čtyř zástupců Sportovců pro Novou Paku do jednadvacetičlenného 
zastupitelstva města, přičemž jeden z nich – Josef Cogan – byl zvo-
len starostou, se vracíme k našim volebním slibům a předkládáme 
našim voličům rekapitulaci kroků doposud učiněných pro splnění 
volebních slibů. 

Tento materiál je společným dílem výboru našeho sdružení a 
byl před zveřejněním předložen k připomínkování všem členům 
sdružení. Jednotlivé volební body jsou seřazeny od toho nejdůle-
žitějšího v pořadí, o kterém již před volbami rozhodli hlasováním 
členové sdružení.

Uváděná procenta plnění jednotlivých úkolů jsou naše interní. 
Jedná se o subjektivní hodnocení výborem sdružení, ale nejsou 
zcela bez významu, ukazují alespoň rozdíly mezi cíly. U úkolů, 
které se dosud nepodařilo splnit, zcela zpravidla naznačujeme také 
další možné kroky k jejich prosazení. Přibližně do jednoho měsíce 
zveřejníme „akční“ plán sdružení na rok 2004 a 2005, který bude 
kromě úkolů vyplývajících z dosud nesplněných volebních slibů 
obsahovat také další cíle, které si naše sdružení určilo na nejbližší 
dva roky. 

Dříve než přistoupíme k podrobnějšímu hodnocení jednoho vo-
lebního cíle po druhém, bychom chtěli zdůraznit, že jsme si vědomi 
toho, že kromě našich přátel nás řada občanů Nové Paky volila 
právě kvůli našemu volebnímu programu. Volební program pro nás 
byl, je a i nadále bude závazný a budeme se snažit jej ve všech jeho 
bodech plnit i přes obtíže, které se v některých případech objevují. 
Článek sepsal na základě podkladů od členů výboru (Josef Cogan, 
Rudolf Cogan, Zdeněk Hrnčíř, Marek Nýdrle a Václav Pačesný) 
místopředseda sdružení pro programové otázky Václav Pačesný. 

1. Průmyslová zóna 
1. V roce 2003 jsme především hledali vhodné lokality. Vybrány 
byly především lokality okolo budoucího obchvatu (dostupná do-
pravní obslužnost). Ty byly zařazeny do zadání územního plánu, 
který se v oblastech zasažených obchvatem nově tvoří. Od někte-
rých se však z důvodu zamítavého stanoviska krajského odboru 
životního prostředí upustilo již v průběhu tvorby tohoto územního 
plánu.
2. I přes tyto problémy je naším cílem pro rok 2004 vykoupit z 
prostředků kapitálového fondu alespoň jeden pozemek. Ten pak 
rozdělit na několik částí vhodných pro výstavbu menších výrobních 
hal. Za pomoci národního programu Phare dovést na jejich paty 
inženýrské sítě a dopravní komunikace. Takto připravené stavební 
pozemky bychom poté ihned nabízeli investorům. 
3. Slibovali jsme, že se pokusíme nalákat velkého investora. V kon-
kurenci velkých připravených ploch v okolních rovinatých městech 
však nejde o snadnou záležitost. Dá se říci, že je to běh na dlouhou 
trať s nejistým koncem. Hodláme se proto zaměřit i na střední a 
drobný průmysl a podnikání. Například právě podporou výstavby 
menších výrobních hal tím, že pro ně připravíme zasíťované pozem-
ky ve vhodné lokalitě i s obslužnými komunikacemi.

Závěr: Plnění tohoto cíle hodnotíme 10 %. (ZH)

2. Maximální úsilí o získání státních a jiných dotací
1. Naším cílem bylo nastavit co nejdříve systém v získávání dota-
cí. Zřídili jsme pracovní místo dotačního pracovníka. Tomu byla 
vytvořena náplň práce, kterou pro získávání dotací systematicky a 
pravidelně vykonává. Jde především o sběr informací o dotacích, 
studium dotačních programů, informování složek a organizací měs-
ta o možnostech čerpání dotací, odbornou pomoc při sestavování 
žádostí o dotace a při jejich podávání. Kontrolu jeho práce provádí 
jednou měsíčně výbor pro rozvoj.
2. Pro usnadnění čerpání státních a jiných dotací jsme vytvořili 
dotační fond. Ten poskytuje prostředky neziskovým organizacím a 
složkám města k získaným dotacím a prostředky na projektové do-
kumentace nutné k podávání žádostí o dotace. Zastupitelstvo schvá-
lilo statut fondu, výbor pro rozvoj zveřejnil formulář pro žádost o 
příspěvek z fondu. Pro rok 2004 ve fondu spočinulo 5 mil. korun. 

Závěr: Podle našeho mínění jsme nastavili systém, který by měl 
vést k pravidelnému získávání dotací. Splnění tohoto úkolu hodno-
tíme 100 %. (ZH)

3. Racionalizace nakládání s aktivy (efektivní hospodaření s 
majetkem města)
1. Po prvním roce správní činnosti na radnici lze konstatovat, že na-
kládání s aktivy není nejdůležitější stránkou hospodářské politiky. I 
při velké snaze nelze dosáhnout více než řádově stotisícových při-
lepšení. Část našeho volebního programu byla tedy v tomto ohledu 
nepřesně koncipována. Obecně však došlo ke zlepšení ekonomické 
situace města, domníváme se, že na tomto širším poli byly učiněny 
určité zaznamenání hodné kroky. 
2. Zásadní hospodářskou otázkou byla – a přechodně stále je 
– eliminace dluhů. Tento úkol byl celkově na radnici prioritním. 
Nejstarší platební výměr na 4,5 mil. Kč byl dílem zaplacen (47%) 
a dílem prominut (53%). Platební výměr a sankce za porušení 
rozpočtové kázně v roce 2000 v celkové výši cca 25 mil. Kč byly 
zrušeny na základě úspěšného odvolání města.  
3. Pozornost se zaměřuje na hospodaření organizačních složek a 
příspěvkových organizací. Privatizací odpadového hospodaření 
dojde k 3 mil. úspoře, zvýší se však nároky na manažerské do-
vednosti leadrů městské samosprávy, ti už nemohou vystupovat v 
nadřízeném postavení jako vůči dosavadní příspěvkové organizaci 
Odpady, ale musí prosazovat zájmy v, z hlediska právního, rovném 
vztahu vůči obchodní společnosti Pedersen. Kontrola výdajů na 
organizace města a přesměrovávání činností těchto organizací na 
služby občanům města je hlavním úkolem hospodářské politiky pro 
střední období. Brzdou tohoto procesu je lobby těchto organizací v 
zastupitelstvu.
4. Kapitálový fond oddělil výnosy z prodejů nemovitého majetku 
od výdajů na spotřebu a zachovává tak majetkovou podstatu města 
neztenčenou. Je naším cílem nejen udržovat, ale i zvyšovat bohat-
ství města. 

Závěr: Likvidace dluhů – za daných okolností – 90 %. Je však 
třeba dokončit poslední platební výměr, dotáhnout závazek vůči 
HESKO, s. r. o. a nadále platit 11 mil. Kč ročně na úvěry. Kontrola 
výdajů města, plnění na 70 %. Musíme stabilizovat výdaje na čin-
nost městských zařízení, při zvýšení kvality poskytovaných služeb. 
Dobrou metodou je privatizace poskytovatelů služeb. Racionaliza-
ce nakládání s aktivy hodnotíme 70 %. Zásadním počinem v této 
oblasti je zřízení kapitálového fondu a privatizace odpadů. V roce 
2004 počítáme s analýzou bytového fondu a zpracováním záměru 
jejich oprav, prodeje apod. Obdobná koncepce dosud chybí i u 
nebytových prostor. (RC)

4. Zrušení městské policie
1. Dne 17. prosince 2002 předložili členové zastupitelstva za 
Sportovce návrh na redukci počtu nebo zrušení městské policie s 
tím, aby věc byla nejprve posouzena v odborných orgánech města. 
Zastupitelstvo však přistoupilo k okamžitému projednávání snížení 
počtu strážníků, nakonec se usneslo na snížení na sedm. Pro toto 
snížení hlasoval minimální nutný počet členů zastupitelstva – 11.
2. V červenci 2003 byl finančním výborem předložen radě města 
návrh na snížení počtu strážníků na 4. Rada postoupila návrh zastu-
pitelstvu. Zastupitelstvo dne 13. 8. 2003 odmítlo návrh projednat.
3. Dne 10. 9. 2003 předložili Sportovci návrh na redukci nebo zruše-
ní městské policie a to tak, že měl být postoupen bezpečnostní a do-
pravní komisi k posouzení. Na základě tohoto návrhu zastupitelstvo 
přijalo usnesení, že „městská policie se zachovává v počtu 6 + 1“.
4. V říjnu předložili Sportovci návrh na redukci nebo zrušení měst-
ské policie bezpečnostní a dopravní komisi, ta jej však zamítla.
5. Zrušení městské policie považujeme za správné řešení a plně ho 
podporujeme. Většina zastupitelů však má bohužel opačný názor.

Závěr: Dosavadní plnění úkolu tak rezultuje přesně v 30% 
plnění (tedy snížení počtu městských policistů z původních 10 na 
7). Další postup musí směřovat k návrhu referenda, to bude moci 
vyhlásit zastupitelstvo města. (RC)

5. Nespojovat se po volbách se stávajícím vedením města
1. Tento bod byl splněn při ustavujícím zasedání zastupitelstva. 
Po volbách jednali Sportovci se všemi politickými seskupeními s 
výjimkou vládnoucí ODS. Výsledkem byla personální koalice v 
podobě 7 členné rady města, na které se podílí 7 volebních stran, 
každá jedním radním.
2. Některé politické subjekty, případně i prostřednictvím shodných 
osob, měly své zástupce v radě města již v minulosti. Je to dáno 
politickými možnostmi na základě výsledků voleb. Kromě toho 

VOLEBNÍ PROGRAM SDRUŽENÍ SPORTOVCI PRO NOVOU PAKU
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Sportovcům šlo v první řadě o změnu nejvyššího vedení města.
3. Personální koalice nepřijala žádný společný věcný program. Při 
některých zasedáních zastupitelstva sklouzává jednání zbytečně 
do příliš osobní roviny, schází věcné a podložené argumenty. Do 
budoucna se proto pokusíme posunout věci tak, aby se řešily ote-
vřeně, věcně, odborně a koncepčně bez osobních a lobbyistických 
deformací. Jsme si vědomi, že nejdříve musíme začít sami u sebe, 
na druhou stranu se neobejdeme bez podpory a spolupráce ostatních 
zastupitelů.

Závěr: Úkol je splněn na 100%. (VP)

6. Dlouhodobý rozpočtový výhled města
1. Zastupitelstvo města dne 10. 9. 2003 schválilo základní ukazatele 
rozpočtového výhledu města. Tento rozpočtový výhled však není 
příliš respektován a orgány města se od něj při přípravě rozpočtu na 
rok 2004 značně odchylují.
2. Na druhou stranu však zastupitelstvo přijalo mnoho dalších roz-
hodnutí, která dávají hospodaření města dlouhodobější koncepci. 
Zřízení kapitálového fondu oddělilo oběh kapitálu od výdajů na 
spotřebu. Dotační fond vytváří prostředky, které lákají dotace.
3. Zásadní posunem je i transparentnost rozpočtového procesu, při 
kterém je každá položka rozpočtu velmi kriticky zkoumána. Lze 
říci, že zastupitelstvo jako celek si je vědomo nutnosti  nemyslet 
jen na aktuální záležitosti, které by promptně plundrovaly účty, ale 
směřuje své kroky i do budoucna přesahujíc volební období.

Závěr: Pro změnu celkového klimatu v hospodaření lze konstato-
vat 75% plnění úkolu. (RC)

7. Opravdu veřejné soutěže
1. Zastupitelstvo dne 11.6.2003 usnesením č. 106 přijalo Pravidla 
pro zveřejnění informací města. Mimo jiné se městu ukládá zveřej-
nit přehled uzavřených smluv, plán práce, termíny jednání a zápisy 
z jednání rady, výborů a komisí, každý může zveřejnit svůj příspě-
vek v časopise Achát, protistrana má právo na reakci atd.
2. Od schůze zastupitelstva dne 11.6.2003 se v zápisech vždy jme-
novitě uvádí hlasování o každém věcném bodě. Rada města s touto 
praxí začala již začátkem roku 2003.
3. Opoziční ODS byla nabídnuta funkce předsedy kontrolního 
výboru, kterou odmítla. Nicméně s povděkem kvitujeme, že svého 
zástupce vyslali např. do výběrové komise na provozovatele svozu 
odpadů. Věříme, že to nebyl poslední případ.
4. Snažíme se, aby se důležité věci projednávaly veřejně v zastu-
pitelstvu – otázka privatizace odpadů byla zařazena na program 
jednání několikrát opakovaně v průběhu roku.
5. Organizační výbor jako jeden z prvních bodů jednání v roce 2004 
má zařazenu otázku veřejných soutěží. Je třeba jíti ještě více nad 
zákonnou úpravu. Budeme se snažit prosadit zejména zveřejnění 
důležitých záměrů města v dostatečném předstihu, včetně dlouho-
dobých záměrů (investiční plán apod.), zveřejnění nabídky vždy 
alespoň na www stránkách (i v případech, kdy zákon nestanoví 
povinnost zveřejnit nabídku), losování členů výběrových komisí, 
dokumentace celého výběrového řízení (zejména záznamy hlasová-
ní členů výběrových komisí). 
6. Základním prvkem, který se snažíme vnášet do činnosti města, je 
naprostá otevřenost. Budeme tak postupovat i nadále a snažíme se 
začít opět u sebe. Proto zveřejňujeme toto hodnocení plnění voleb-
ního programu Sportovců a „akční“ plán na rok 2004 a 2005. 

Závěr: Přestože celková atmosféra je mnohem otevřenější a sta-
rosta a další úředníci dbají na dodržování zákona, dosud bohužel 
chybí formální podrobná pravidla pro veřejné zakázky města, proto 
hodnotíme splnění cíle 60%. (VP)

8. Systémové zábrany korupci
1.Tento bod se do značné míry překrývá s bodem 7. Základním 
opatřením je informační otevřenost, přístup k informacím pro 
všechny zastupitele, včetně opozičních a také pro ostatní občany 
(včetně např. neúspěšných účastníků veřejné soutěže). Kromě 
otevřenosti je pak nezbytné zajistit dostatečnou dokumentaci vý-
běrových řízení a její uschování i po ukončení výběrového řízení. 
Zaznamenáváním hlasování jednotlivých členů výběrových komisí 
nebo zastupitelstva, rady, výborů a komisí je zajištěna možnost 
dohledat osobní odpovědnost zúčastněných. Čím dál lépe začíná 
fungovat kontrolní výbor zastupitelstva.
2. Tajemník (na základě nové povinnosti ze zákona) připravil nový 
kontrolní řád. Otázkou podle nás zůstává zejména důsledná kontro-
la organizací města. 
3. Hospodaření města (na základě nové povinnosti ze zákona) pře-

zkoumávají auditoři (pocházejí z Tábora, čímž se snižuje možnost 
existence nežádoucích vazeb).

Závěr: Hodnotíme splnění na 60%. Kromě v bodě 7 zmiňova-
ných veřejných soutěží zůstává otevřena otázka kontroly. (VP)

9. Mladý a svěží vítr do starých struktur
1. Otevřené diskuse, žádná tabu, odpolitizování věcných problémů, 
obrana proti lobbyistickým skupinám, uplatnění nových i odváž-
ných myšlenek, zavedení efektivních postupů, stejný metr pro 
všechny, podpora vzdělání jsou a budou našimi pilíři.
2. Je třeba nadále usilovat, aby obdobné hodnoty zastávalo co 
nejvíce zástupců veřejného sektoru. Je nutné přesvědčit o nezbyt-
nosti nastavení systémů, které by zabraňovaly zakrnět. Vedoucí 
pracovníci by měli vždy v pravidelných intervalech (např. 5 let) v 
konkurenci obhajovat své koncepce. Musíme rychleji přijímat  nové 
technologie a myšlenky.

Závěr: Cíl je splněn na 60 %. (JC)

10. Změnit místostarostu
1. Místostarosta byl typický představitel pro naše sdružení zcela 
zavrženíhodného politického stylu. Jeho setrvání na radnici bylo 
nepřijatelné. V současné době není zaměstnancem Městského úřa-
du v Nové Pace.

Závěr: Cíl je splněn na 100%. (JC)

11. Obchvat města
1. Po dlouhých letech sporů jsme jasně podpořili výstavbu obchvatu 
a byla vybrána jeho konečná varianta. Zastupitelstvo města si vybu-
dování obchvatu města stanovilo jako jednoznačnou prioritu. 
2. Zpracovává se územní plán v oblastech dotčených obchvatem 
(katastrální území Kumburský Újezd, Studénka, Heřmanice, Šti-
kov, Vrchovina). Ten byl na jaře roku 2003 zadán specializované 
firmě a jeho dokončení se předpokládá na podzim roku 2004. 
3. Proběhlo několik jednání s krajským úřadem, investorem (Ředi-
telství silnic a dálnic Pardubice), projektanty i samotnými občany. 
Výsledkem je jednoznačná podpora výstavbě obchvatu krajským 
úřadem a investorem. Projektant zpracovává projektovou doku-
mentaci v těsné spolupráci s investorem, občany a vedením města. 
Především spolupráce projektantů s občany, kterých se obchvat 
dotkne, přináší řešení, která snad co nejvíce minimalizují dopad 
na je samé.
4. Po dopracování projektové dokumentace, územním řízení a vý-
kupech pozemků investor počítá se zahájením výstavby obchvatu 
v roce 2007 až 8. Uvedení do provozu se předpokládá 3 roky po 
zahájení stavby.

Závěr: Další práce se pomalu přesouvá od politické podpory do 
technické roviny realizace projektu. Již nikdo nezpochybňuje, že 
obchvat bude vybudován ve vybrané variantě. Hodnotíme dosavad-
ní splnění úkolu 30 %. (ZH)

12. Odpolitizování a zrušení cenzury v časopisu Achát
1. Nejvíce při plnění tohoto úkolu pomohla celková změna atmo-
sféry ve městě. Otevřenost a veřejnost rozhodování dopadla i na 
stav v Achátu, v něm teď mohou bez cenzury negativní informace 
publikovat (resp. již publikovali) jak stávajícímu establishmentu 
oponující členové zastupitelstva, tak občané nebo zaměstnanci.
2. Jedná se však o vedlejší produkt celkového stavu. Přímo v Achá-
tu zatím nebyla situace formálně řešena. Zásadní návrh – směrnice 
o Achátu, který by přinesl odpolitizování a samostatnost pro re-
dakční radu, nebyl v zastupitelstvu města pro nesouhlas dosavadní 
redakční rady přijat. 
3. Úkolem zůstává koncepční řešení prostřednictvím směrnice. 
Zásadnějším problémem je také převaha pozitivních informací v 
Achátu, je třeba vytvořit prostředí, které bude motivovat k psaní 
kritických příspěvků, záporné zprávy mají totiž větší informační 
hodnotu. Chvála věci příliš neposunuje.

Závěr: Dosavadní plnění úkolu lze vidět jako 50%. (RC)

13. Změnit tajemníka
1. Hlavní cílem byla apolitičnost a kvalita tajemníka. Starosta, ač 
má dle  zákona o obcích  právo jmenovat tajemníka přímo, toto své 
oprávnění nevyužil a vyhlásil na tento post konkurz. Při jmenování 
plně respektoval nezávazné doporučení rady města o výběru nej-
vhodnějšího kandidáta . 

Závěr: Cíl je splněn na 100 %. (JC)
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Pracovní a ochranné pomůcky
Lomnická 75, Nová Paka,  tel.: 493 723 862, www.bmkcz.cz

vše pro bezpečnost vše pro bezpečnost 
a hygienu prácea hygienu práce

Farmářky kotníčkové, polobotky
Rukavice kombinované -kůže, textil
Montérkové soupravy
Pracovní vesty
Pracovní obuv
Korkové pantofle
Plastové nazouváky na zahradu
Nepromokavé oblečení 
a další

Pozvánka
23. ledna byla v Husově sboru v Nové Pace vernisáží zahájena 
výstava koláží p. Ervína Kukuczky (Ústí n. Orlicí). Výstava 
potrvá do 22. února.

Zveme Vás rovněž 

 k podvečernímu setkání 
 s p. Miroslavem Matoušem, 
autorem překladu Cherubského poutníka Angela Silesia, které 
se uskuteční 6. února v 18.00 hodin v Husově sboru. Recitovat 
verše bude p. Milan Riedl, hudební doprovod: Jana Šťovíčko-
vá. Vstupné dobrovolné. 
A. Tomčík, farář tel.: 493 722 801

Regionální hospodářská 
komora otevírá  dnem 1.led-
na 2004 v budově bývalého 
Okresního úřadu v Trutnově 
poradenské centrum pro pod-
nikatele.Tato tzv. Informační 
místa pro podnikatele se na 
podzim t.r.zřizovala ve všech 
bývalých okresních městech na 
základě smlouvy mezi Minis-
terstvem průmyslu a obchodu 
a Hospodářskou komorou ČR. 
Trutnovské IMP bude pracovat 
v obsazení dvěma zaměstnanci 
komory.

Rozsah bezplatně posky-
tovaných služeb je zaměřen 
zejména na problematiku EU a 
jednotného trhu, českou legisla-
tivu pro podnikatele, informace 
o programech státních podpor 
podnikání, vzdělávacích pro-
gramech a všeobecné poraden-
ství právní, ekonomické i speci-

alizované. Významnou součástí 
služeb IMP je zprostředkování 
tuzemských a zahraničních 
podnikatelských kontaktů na 
základě komorových databází 
firem, smluvní spolupráce ko-
mory s agenturou Czech Trade  
a vlastních přímých kontaktů na 
zahraniční obchodní a průmys- 
lové komory.

Jednou z nejzajímavějších 
služeb pro podnikatele je po-
skytování informací o státních 
programech podpory rozvoje 
malých a středních podniků, 
které umožňují získat úvěry a 
půjčky a nekomerčních podmí-
nek. Malé a střední  podniky 
jsou podle nomenklatury EU 
firmy do 250 zaměstnanců s 
max. výší obratu 1,5 miliardy 
Kč za rok a jsou páteří tržní 
ekonomiky všech vyspělých 
států světa, protože vytvářejí 

dvě třetiny jejich produkce. 
Podpora jejich rozvoje a vy-
tváření podmínek pro rozvoj 
podnikatelského prostředí jsou 
proto prioritou i pro orgány   
městských samospráv a krajské 
správy, se kterými komora úzce 
spolupracuje.

IMP bude poskytovat také 
informace začínajícím podni-
katelům ve věcech založení 
a vedení firmy, zpracování 
podnikatelského záměru a in-
formace pro jednání s úřady a 
institucemi. 

Trutnovské IMP bylo otevře-
no v úzké součinnosti s vedením 
města Trutnova, které má zájem 
na hospodářském rozvoji celé 
přilehlé oblasti. 

Význam  komory vzrostl v 
závěru letošního roku přistou-
pením nejvýznamnějších firem 
naší oblasti za její členy. 

BAK a.s., Texlen a.s.,TYCO 
s.r.o. a TIBA a.s. Dvůr Králové 
se tak vedle ZPA s.r.o., KVK 
a.s. Kunčice n /L., Krkonoš-
ských papíren a.s. Hostinné a 
Skiareálu a.s. Špindlerův Mlýn 
staly dalšími, kterým členství 
v komoře přináší užitek, i když 
nejvíce může komora pomoci 
firmám malým. 

Zájemci o informace a služ-
by IMP se mohou obracet na  
adresu: 

Regionální hospodářská 
komora, Informační místo pro 
podnikatele, Horská 5, 541 01 
Trutnov /budova býv.Okresní-
ho úřadu/, 
tel. 499 859 151, 604 929 060, 
e-mail: imp.trutnov@rhkhradec.cz

Poradenské centrum pro 
podnikatele IMP

Dozvuky 
„Betlémského světla“

V předvánočním čísle ACHÁ-
TU jsme avizovali dopravu „Bet-
lémského světla“ do Nové Paky, 
jehož úkolu se zhostili katoličtí 
skauti ze střediska SOPKA. Stejně 
jako každým rokem...

Letos svou iniciativu vylepšila 
skautská organizace v tom smyslu, 
že pro všechny zájemce připravila 
vánoční symbol k převzetí přímo v 
klubovně a to od 23. prosince od 
15 – 17 hodin a na Štědrý den od 
9.30 do 10.30 hodin.

Výsledek?
1. plánovaný den přišlo pět 

zájemců, následující dopoledne 
stejný počet. Víc nikdo. Jako by 
Novopačtí byli časově zaneprázd-
něni... Ač tou ulicí chodily desítky 
lidí! Strážci „Betlémského svět-
la“ vzali svůj úkol natolik vážně, 
že v 1. den připravili k poslechu 
koledy z magnetofonu, které po 
celou dobu zněly nad aranžova-
ným betlémem a zároveň nabídli 
příchozím i vánoční cukroví. Aby 
bylo jasno: Zcela nezištně, bez ja-
kýchkoliv výdělečných úmyslů.

Snaha – citově připomenou 
Vánoce – byla tedy pod úrovní. 
I masmédia tuto akci přehlédla, 
takže iniciativa skautů se minula 
účinkem.

Ani tento nezájem veřejnosti 
však příslušníky střediska SOP-
KA neodradil od stejného úmyslu 
v r. 2004. Třeba i s uvedením 
občerstvení. Vždyť na výstavy 
obrazů v Suchardově domě cho-
dívali kdysi snobové na pivo a 
buchty, které poskytli sponzoři 
uměleckých akcí.

Karel Pokorný
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Ing. Svatopluk Jansta
èlen Spoleènosti pro zahradní a 

krajináøskou tvorbu

SADOVNICTVÍ
� ��kácíme vzrostlé stromy v zástavbě
� ��pøijímáme objednávky pøijímáme objednávky 
    pro pøedjarní øez stromùpro pøedjarní øez stromù
� ��celoročně pečujeme o zeleň 
  Vaší zahrady a sídla společnosti

Nová Paka - 

tel. 603 769 447

Jen několik dní uplynulo z 
letošního roku 2004, když se 
sešli v novopacké klubovně 
místních tenistů členové Klubu 
českých turistů v Nové Pace, 
aby na výroční členské schůzi 
zhodnotili svoji činnost za 
předcházející rok 2003.
Zprávu o činnosti přednesl 
předseda Josef Tauchman, 
který zhodnotlil výsledky všech 
oddílů. Obzvláště oddíl pěší 
turistiky dosáhl výborných 
účastí na plánovaných 
pochodech během roku 
proti roku předcházejícímu. 
Vzhledem k pěknému počasí na 
podzim se Posledního pochodu 
zúčastnilo přes 200 spokojených 
účastníků. S vyšší účastí se 
setkali organizátoři zimního 
přejezdu Západních Krkonoš, 
přejezdu Staropackých hor i 
výstupu na Kumburk v závěru 
roku 2003. Byla i vyšší účast při 
zimním táboření ve Vítkovicích 
v Krkonoších, na Zvičině a v 
Jestřábích horách, kdy pod stany 
nocovalo celkem 49 účastníků. 
Celostátního pochodu Za 
posledním puchýřem, který 
se konal v listopadu v Kladně 
se zúčastnilo z Nové Paky 9 
turistů. Členové vodáckého 
oddílu v létě sjížděli řeky Vltavu 
a orlici. Přednášející informoval 
přítomné, že při hodnocení 
sportovní činnosti v Nové Pace 
za rok 2003 byl mezi nejlepšími 
sportovci vyhodnocen i velmi 
aktivní turista Vladimír Sluka.
Přítomný vedoucí turistické 

Všimli jste si?
Opatření v úsporách, které 

vyhlásily České dráhy od 15. 
prosince 2003, se dotkly i na-
šeho města. Málokterý z občanů 
– pokud necestuje vlakem tak 
často – zaevidoval ve své pa-
měti, že všechny spěšné vlaky 
a rychlíky ve stanici NOVÁ 
PAKA nezastavují. Pouze ve 
stanici NOVÁ PAKA – MĚS-

j

TO
dra
ván
útv

se 
těž
V 
pří
na 
o b
s í
kte

mají na kdysi hlavní nádraží 
blíže – musí nastupovat v centru 
města.

Nejmenovaný zaměstnanec 
ČD (z důvodu možných sankcí 
ponechávám jeho totožnost v 
anonymitě, protože by mohl 
dopadnout jako výpravčí ze se-
verních Čech, který před časem 
„prozradil“ pokles cestujících) 
v běžném hovoru uvedl, že by 
se to dalo řešit formou požadav-
ku ze strany MÚ k ČD a to z 
iniciativy občanů.

Což tímto činím. I já totiž 
někdy používám kte-

rýkoliv z osmi spojů, 
které opatření ČD 

postihlo...
Karel 

Pokorný

mládeže Jaroslav Urban 
přednesl zprávu o celkové 
činnosti mládeže, která 
se schází ve 2 skupinách 
ve spolupráci s klubem 
Mladý zálesák. Po zprávě o 
hospodaření KČT přednesené 
Josefem Pilařem se v diskuzi 
mluvilo o účasti jednotlivců i 

V adventní době od 15. do 
21. prosince 2003 se konala v 
Nové Pace v Suchardově domě 
neplánovaná předvánoční bet-
lemářská výstava. Ke shlédnutí 
byl hlavně natrvalo instalovaný 
betlém Jana Mádla z poloviny 
19. století, doplněný modely 

skupin na dalších turistických 
akcích v okolí blízkém i 
vzdáleném. Též o cestování po 
různých místech naší republiky 
i v cizině. Někteří účastníci této 
schůze přinesli k prohlédnutí 
fotosnímky z cest. Mluvilo se i o 
plánovaných akcích v letošním 
roce, kdy si bude KČT v Nové 
Pace připomínat již 85 let od 
svého založení. Na závěr této 

výroční členské schůze ještě 
Vláďa Sluka promítnul přes 200 
diapozitivů o cestě po Maroku. 
Společně s turisty z Ústí nad 
Orlicí během 3 týdnů navštívili 
nejen pobřeží Atlantického 
oceánu a Středozemního 
moře, ale viděli i část pouště 
Sahary a projeli i nejvyšší hory 
Západního Atlasu.

Josef Tauchman

Turisté hodnotili

staveb náměstí, zachycující stav 
z roku 1842, které vytvořil kni-
hař Jan Glatt.
Vystaveny byly též 2 větší a 
2 malé dřevěné betlémy pana 
Františka Mühla z Heřmanic, 
důchodce, který je vyřezává 
po celý rok. Návštěvníci této 

výstavy si též se zájmem pro-
hlíželi 6 papírových betlémů a 
přes 200 pohlednic betlémů ze 
sbírek sběratele Josefa Tauch-
mana. Během dvou dnů v době 
trvání výstavy přítomný řezbář 
František Mühl podával žádané 
informace o vytváření betlémů.

Úspěšná výstava v Suchardově doměÚspěšná výstava v Suchardově domě

Během týdne 
tuto neopako-
vatelnou vý-
stavu betlémů 
vidělo na 1.200 
n á v š t ě v n í k ů , 
převážně dětí a 
mládeže z no-
vopackých škol. 
Lze jen doufat, 
že obdobná vý-
stava betlémů 
se v Suchardově 
domě připraví i 
před Vánocemi 
roku 2004.

Josef 
Tauchman
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Účetnictví jednoduché i podvojné, 
mzdová evidence,

i pro příspěvkové organizace
��spolehlivost
��praxe
��diskrétnost

Ing. Ladislava Mrhalová
512 71 Nová Ves nad Popelkou 84

tel.: 736 402 852, 481 675 144 večer

V době mezivánočního volna v sobotu 27. prosince 2003 uspořádal odbor KČT Sokola Nová 
Paka tradiční výstup na Kumburk. 

Turisté opanovali Kumburk

Turisté z Nové Paky, z Lomnice 
nad Popelkou a několik dalších z 
okolí se sešli v počtu převyšujícím 
stovku.

Tak jako v minulosti se shromáždili pod Kumburkem, 
aby si na planoucích vatrách opekli přinesené klobásky a vuřty. 
Nechyběly ani veselé poznámky „opalovačů uzenin“. Jen pivo scházelo na zapití. 
To bylo všem žíznivým poskytnuto v hospodě „Na Klepandě“. 
Několik turistů si zimní pochod na pivo prodloužilo až do restaurace v Úbislavicích.

Josef Tauchman

V pondělí 

2. února 2004 
se bude v malém sále 

MKS v Nové Pace 
konat další 

přednáška 
MUDr. Josefa 

Hrušovského z Prahy 
na téma 

Princip 
přítomnosti 

v nás.

Pořádají MKS 
Nová Paka 

a Ladislav Rosenberg, 
Knihy-čaje.

Začátek v 19 hodin, 
vstupné 50,- Kč.

Zápisy dětí 
do mateřských škol
Zápis dětí na školní rok 
2004/2005 do 1. MŠ (sídliš-
tě), 2. MŠ (nad poštou), 3. 
MŠ Motýlek (včetně speciál-
ních tříd) a MŠ Vrchovina se 
budou konat v měsíci březnu 
2004 každé úterý od 13.30 
do 15.30 hodin

Ohlédnutí 
za Vánocemi

Doba vánočních svátků je již 
za námi, dovolte nám však malé 
pozastavení a ohlédnutí.

Tak jako každoročně jsme se 
s našimi obyvateli od počátku 
adventu připravovali na tyto 
významné svátky. Před první 
adventní nedělí začali obyvatelé 
připravovat jednotlivé ozdoby, 
barvili šišky, bukvice, listy, 
které nasbírali při podzimních 
procházkách. Potom spolu s 
žákyněmi ZŠ Komenského ul. 
vyráběli vlastnoručně advent-
ní věnce a vánoční výzdobu. 
Adventní čas zpestřily svým 
vystoupením s mikulášskou 
nadílkou studentky Střední 
pedagogické školy pod vede-
ním vychovatelek p. Grohové 
a Musilové. Dále si obyvatelé 
s potěšením poslechli pěvecké 
pásmo žáků ZŠ Husitská ul. 
s dirigentkou p. uč. Dixovou. 
Rovněž jsme u nás uvítali naše-
ho stálého milého hosta – sbore-
ček Motýlek ze sousední MŠ s 
doprovodem p. uč. Barkové.

Vyvrcholením adventního 
času byl Štědrý den. Naši ku-

chaři připravili na štědrovečerní 
tabuli klasické domácí menu 
– bramborový salát, rybu a 
klobásu, sestřičky se postaraly 
o mísy s ovocem, vánočním 
cukrovím a vánoční výzdobu. 
V 16 hodin zval hlas trubky 
a kytary v živém podání ke 
společnému zasednutí ke štěd-
rovečení večeři. Po zaplnění 
jídelny všemi obyvateli jsme 
si společně zazpívali koledy a 
pomodlili se za naše obyvatele, 
kteří nás v tomto roce opustili. 
Po slavnostním přípitku s přá-
ním klidných svátků z rukou 
přítomných dětí dostal každý 
svůj dárek od Ježíška.

Slzy dojetí a projevy las-
kavého vnímání, vděků a díků 
nás zavazují. I my jsme velice 
intenzivně prožívaly sváteční 
atmosféru tohoto večera. Ze 
41 obyvatel odešlo se svými 
příbuznými strávit svátky 6 
obyvatel. Nabídku jich dostalo 
více, ovšem svým blízkým 
odmítli se slovy: „Tady jsem 
doma, chci být tady.“ A proto 
i naší snahou je pečovat o naše 
seniory s láskou, pochopením 
a úctou. Našim opětným novo-
ročním přáním je, aby se našim 
obyvatelům dostalo kromě 
dobré péče i důstojné prostředí, 
což by splnila realizace pláno-
vané výstavby nového objektu 
Domova.

Chceme plně naplnit standar-
dy, které jsou v současné době 
kladeny na zařízení tohoto typu. 
A nejen třeba kvůli Štědrému 
večeru, kdy nám bylo velice 
líto, že jedna naše obyvatelka, 
která nechtěla odejít na svátky 
do rodiny syna a který za ní tedy 

přijel s rodinou, nemohla prožít 
tento večer v soukromí jen své-
ho pokoje. Věříme, že naše přání 
dojde svého naplnění ke spoko-
jenosti současných i budoucích 
obyvatel našeho Domova, kteří 
po životě naplněném prací, obě-
tavostí pro své město si to za-
slouží a budou opravdu vnímat 
svůj život a pobyt v Domově v 
pravém smyslu tohoto slova.

Dagmar Kubíčková, 
Dana Hloucalová
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Úvod
Učiňme nejprve malé ohléd-

nutí, úřad se totiž stal a stane 
jiným několikrát. Postupným 
přesunem do nové radnice (bu-
dovy bývalého soudu a berního 
úřadu) se totiž úřad nestane také 
novým, to spíše definitivním 
organizační a personálním ustá-
lením v nastalých poměrech.     

Vývoj
To, že Nová Paka je obcí s 

rozšířenou působností, je záslu-
hou Kuříkovy administrativy, 
která přes počáteční nezařazení 
do seznamu vybraných měst, 
zajistila pro Novou Paku toto 
v jistém smyslu povýšení. Oby-
vatelstvem správního obvodu 
patříme do nejmenší skupiny, 
pravost husarského kousku 
oceníme ovšem při pohledu na 
mapu správních obvodů obcí 
s rozšířenou působností, není 
mnoho menších. Úmysl umístit 
některé odbory do kancelářské 
budovy u „Silničky“ však na-
štěstí nebyl realizován.  

Po volbách rozhodlo zastupi-
telstvo města, že radnice se pře-
místí do budovy zvláštní školy. 
Rekonstrukce započala v druhé 
polovině roku a náklady okolo 
12 mil. Kč jsou kryty státní do-
tací, která byla více než 15 mil. 
Kč. Nadále se však objevují hla-
sy, že měla být rekonstruována 
budova č. p. 1. Proti přesunu 
hovoří tradice umístění radnice 
a také její určitá stavební do-
minace důležitějšímu náměstí. 
Autor článku čistě subjektivně 
cítí, že pro úřední účely je 
dispozičně vhodnější nová bu-
dova (malé kanceláře a dobře 
přístupné). Velikost dosavadní 
radnice, nevzhlednost interiérů 
(vzpomeňte jen schodiště) a její 
neuspořádanost jsou tedy důvo-
dy odchodu.

Bez ohledu na přesun začaly 
na Masarykově náměstí hned 
1. ledna 2003 pracovat některé 
nové odbory (životní prostředí, 
školství) a jiným přibyla agenda 
(živnostenský odbor). Město 
Nová Paka plnilo působnost 
obce s rozšířenou působností 
tak na 80 %, když velmi omeze-
ně byly plněny úkoly na úseku 
dopravy a také další agendy 
(cestovní doklady a občanské 
průkazy) pro nás zastával na 
smluvním základě Městský 
úřad v Jičíně.  

Teď, k 1. lednu 2004 (de 
facto k 12. lednu 2004) po-
skytujeme plný servis obce s 
rozšířenou působností (srovnej 
s Hořicemi kde se nevyřizuje 
doprava).

Již v úvodu jsme zmínili, že 
úřad není budova. Základním 
ukazatelem úřadu je kvalita a 
počet úředníků (tedy v tomto 
pořadí). Druhým faktorem je or-
ganizace jejich práce, zejména 
jejich rozmístění do odborných 
skupin pro jednotlivé agendy 
(zákon pro ně používá pojem 
odbor). Až při dobré konstelaci 
těchto tří faktorů lze vést disku-
si o budově a jejím vybavení.  

Zvýšení kvality výběru 
přinesl zákon č. 312/2002 Sb., 
o úřednících územních samo-
správných celků, který však 
paradoxně snížil vliv města na 
výběr úředníků, přinesl však 
nestranící a objektivní proce-
duru výběru mezi kandidáty. 
Na nás tedy (při vyřešení otáz-
ky umístění kanceláří) zůstává 
rozhodnutí o počtu úředníků a 
organizační struktuře.

Počet úředníků
Není mnoho právních 

omezení pro minimální a už 
vůbec žádné pro maximální 
počet úředníků. Respektovat 
snad musíme příspěvek na 
výkon státní správy, který je 
dimenzován na 27 úředníků. 

Naší zásadní povinností je však 
zajištění státní správy v rozsahu 
zákonem uloženém ve standard-
ní kvalitě (nemusíme být tedy 
nadstandardně aktivní). 

Pro základní orientaci bylo 
dobře nejprve shromáždit data 
z jiných obcí, které rozšiřovaly 
vykonávanou státní správu a 
na základě jejich zkušeností 
směřovat další úvahy (viz ta-
bulka). Byla sumarizována data 
ze všech obcí, které tyto údaje 
zveřejňovaly na síti.

Ze srovnání si každý čtenář 
může vytvořit názor, Nová 
Paka je počtem obyvatel mezi 
malými nadprůměrná, celko-
vým počtem úředníků je však 
mírně (o vlásek) nadprůměrná, 
celkový počet úředníků v počtu 
52 je o jednoho nad průměrem, 
počet úředníků vykonávajících 
státní správu při počtu 36 je nad  
průměrem o 1,5. Při porovnání 
nadprůměrů můžeme konstato-
vat, že nadprůměrnost v počtu 
obyvatel (o 6,7 %) je vyšší než 
nadprůměr v celkovém počtu 
obyvatel (2,0 %). V přepočtu 
na jednoho občana máme tedy 
úředníků podprůměrně.

Jedná se však o pouhou kom-

paraci, ta nemusí vůbec signali-
zovat nadbytečnost úředníků, je 
možné, že ostatní města mají 
přebytek úřednictva a my, že 
ho máme nižší. Autor zejména 
vzhledem k porovnání mini-
málních hodnot v jednotlivých 
odborech doporučuje směřovat 
další kroky k počtu 50 až 51 
úředníků. 

Pokračování
Délka příspěvku pro časopis 

Achát je omezována (opráv-
něně) nelze tedy jinak než 
ponechat dokončení výkladu 
příštímu číslu.  V něm pak bude 
místo na organizační schéma 
úřadu (soustavu odborů), a jaksi 
navíc i pojmoslovný rozbor ná-
zvů odborů.

Rudolf Cogan
člen organizačního výboru

MĚSTSKÝ ÚŘAD NOVĚ I.
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Zima ve skautském 
domě

Mládež v družinách obou 
oddílů připravovala tradiční 
vánoční besídky. Zvláště dívky 
pod vedením Diany, Petry a 
Lindy sehrály na forbíně jeviště 
hezké scénky, zpívalo se, reci-
tovalo. I ti nejmenší návštěvníci 
kurážně vystoupili, za básničku 
nebo písničku si vysloužili 
potlesk plného sálu i sladkou 
odměnu. Besídka Dvojky za 
hudebního doprovodu Ježicha 
byla i vzpomínkou na uplynulý 
rok s výlety a táborem. Křesťan-
ský třetí oddíl nechal prostor 
jeviště pro stínové divadlo klu-
ků operatérů a pak poznenáhlu 

navodil atmosféru nejhezčích 
svátků roku s jesličkami svaté 
rodiny a koledami i rozjímá-
ním u zapálených adventních 
plamínků, s promluvou pana 
kaplana, který mezi nás přišel s 
panem probostem.

Přijely nás navštívit skautky 
a světlušky z pražského Boh-
dalce, i přes nepřízeň počasí 
se vydaly Sýkornicí na Pecku 
a pak Hůrou do Bělohradu na 
vlak. Útulné klubovny využily 
ke zkouškám na divadelní před-
stavení v Praze. Tam se chystá 
se svým programem do Salezi-
ánského objektu i naše trojka v 
čele s Martinem. Poděbradský 
oddíl vodních skautů je už u nás 
zvyklý trávit vánoční prázdniny, 
letos tábořili na Újezdě v létě a 

od Štěpána přes Nový rok v ba-
ráku. Tam si začátkem prosince 
udělal sídlo štáb velké polní hry 
mladoboleslavských skautů ro-
verů. Jejich výsadky překonaly 
v noci v neznámém terénu mini-
málně deset kilometrů s cílem u 
nás a pak na Kumburku.

Náš klub starých skautů OS 
začal nový rok nejdříve lukul-
skými hody k oslavě ...sátin 
Barryho, známého dopisovatele 
Achátu. Následovalo velesezení 
spojené s valnou hromadou. Ta 
potvrdila vedení v čele s Hon-
zou muklem a přijala oznámení 
vůdců oddílů, že dávají důvěru 
i vedení střediska. Všecko tedy 
při starém, i ta bašta, zpěvy, 
debatní kruhy, vzpomínání. 
Mařenka povídala, jak před 

padesáti lety režírovala Novo-
packé rebelanty v liďáku, zpro-
středkovatel Jiří nám přehrál řeč 
tehdy devadesátileté rodačky o 
životě ve městě za císaře pána, 
nahranou v památném roce 
1968. Přátelé čestného občana 
města Jana Kloučka uspořádali 
na počest letošních nedožitých 
90 let výstavku jeho kreseb, 
grafických listů nám skautům 
věnovaných. Zaujala jedinečná 
ukázka mistrovství řemeslníka 
tiskaře, barevný dřevoryt mistra 
Karla Vika „Praha matka měst“. 
Na zadní straně obrazu si mohli 
skauti přečíst rukou psaný do-
kument: “Mezi největší barevné 
dřevoryty, které zná světová 
grafická tvorba, je toto „Panora-
ma Prahy“ vytvořené grafikem 
Karlem Vikem a vytisknuto v 
turnovské Severografii r. 1952. 
Tento pětibarevný dřevoryt byl 
pro svou rozměrnost rozdělen na 
dvě části a tištěn z deseti desek. 
Postup tisku: nejdříve se musela 
vytisknout kontúrovací deska a 
vytisknout z ní více tisků pro 
pasování barev. První polovina 
barvy žluté, která navazovala 
na druhou polovinu této barvy a 
to se opakovalo u druhé zelené, 
třetí střechově červené, čtvrté 
šedomodré a páté hnědé.

Byla to velmi náročná 
rytecká i tiskařská práce při 
spojování desek, neboť při tom 
nastávaly i technické problémy, 
protože nesmělo býti znát spo-
jování rytecké i barevné. Stro-
jem procházel tisk desetkráte 
a vždy pod dohledem autora. 
Jeho pokyny se řídil i tiskař. 
Takto vznikl „první stav“, který 
tiskařsky zhotovil Jan Klouček 
na největším rychlolisu.

Po schválení Ministerstvem 
kultury do tisku se toto vše opa-
kovalo podruhé jako normální 
grafická zakázka a tento gra-
fický zarámovaný list je jeden z 
nich. Normálně byl zadán MK 
pro naše velvyslanectví v cizi-
ně a nebyl prodejný a jen Vik 
dostal ke svému honoráři určitý 
počet výtisků pro svoji potřebu.

To jsou paměti a vzpomínky 
starého tiskaře po 45 letech, 
věnované tomuto obrazu, když 
spatřil toto své dílo tiskařské 
zachovalé, jak kdyby nevyšlo 
ze stroje před mnoha lety.

Pravdivá legenda k této gra-
fice: když jsem přebíral těchto 
deset desek od Mistra Vika do 
svých rukou, tak mi řekl: Pane 
Klouček, buďte na ně hodně 
opatrný, neboť kdyby byly po-
škozeny, nemohl bych už rýti 
nové... musel bych se oběsit, 
pracoval jsem na nich přes dva 
roky...!

Příteli Jiřímu 9. 1. 98 Klou-
ček“

J.H.
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì 
vstupenky pøíplatek 1,- Kè.  Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892.www.novapaka.cz.

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD:
úterý až pátek 14,30 – 20,30 hodin, sobota 16,30 – 20,30 hodin, neděle 
a svátky 16,30 – 19,30 hodin.
Deset minut před začátky představení přednostní prodej vstupenek. 
Prodej časopisu CINEMA, nenahraných videokazet a plastových obalů 
na VKZ.  Z m ě n a    p r o g r a m u    v y h r a z e n a.

31.1. –  1. sobota v 17,30 a ve 20 hodin, neděle pouze v 17,30 hodin

Snowboardista
Ostrá ledová plocha na hranici života.
110 min. - Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 54, 56 Kč

3. – 4. úterý pouze ve 20 hodin, středa v 17,30 hodin a ve 20 hodin

Láska nebeská
Nebesky romantická komedie. – V hlavních rolích Hugh GRANT, 
Liam NEESON, Emma THOMPSONOVÁ, Laura LINEYOVÁ a 
Mr.Bean – Rowan ATKINSON.
129 min. - Doporučená přístupnost:od 12 let  - Vstupné 56, 58 Kč

5. – 6. čtvrtek pouze ve 20 hodin, pátek v 17,30 a ve 20 hodin

Úsměv Mony Lisy
Příběh ženy, která měla velké srdce a tvrdou hlavu. – Julie 
ROBERTSOVÁ v hlavní roli. 
115 min. – Přístupný – Vstupné 60, 62 Kč

7. –  8. sobota v 17,30 a ve 20 hodin, neděle pouze v 17,30 hodin

Mazaný Filip
Česká filmová parodie na romány Raymonda Chandlera. – Dušan 
HANÁK jako šarmantní tvrďák Marlowe vzdoruje úkladům Oldřicha 
KAISERA a žhavým půvabům Vilmy CIBULKOVÉ.
90 min. – Doporučená přístupnost: od 12 let  - Vstupné 66, 68 Kč

10. – 11. úterý, středa vždy pouze v 17,30 hodin

SPY KIDS 3D: GAME OVER
Třetí mise, třetí dimenze. Nová dimenze zábavy !!! –  Jediný 3D film v 
každém kině! NASAĎ SI BRÝLE 3D a JDI DO KINA!!!
89 min. – Přístupný – Vstupné 70, 72 Kč – ČESKÁ VERZE

12. – 14. čtvrtek pouze ve 20 h., pátek, sobota vždy v 17,30 a ve 20 
hod.

Kameňák 2
Zázračný erektický pramen vyschl, zatímco babka Kropáčková 
sexuálně likviduje jednoho chlapíka za druhým! - Pokračování úspěšné 
české komedie režiséra Zdeňka TROŠKY.
90 min. - Doporučená přístupnost: od 12 let - Vstupné 72, 74 Kč

17. – 18. úterý pouze ve 20 h.,, středa v 17,30 hodin a ve 20 hodin

Kdybych byl bohatý
Může 10 miliónů EUR změnit obyčejného člověka? – Francouzská 
komedie. 100 min. – Přístupný – Vstupné 60, 62 Kč

19. čtvrtek pouze v 19 hodin Filmový klub :

Amélie z Montmartru
Příběh o zasněné servírce Amélii, která se v kavárně Deux Moulins 
snaží vylepšit osudy lidí kolem sebe humorem, kouzlem a vodopádem 
nápadů. POSLEDNÍ UVEDENÍ V ČESKÉ REPUBLICE !!!
123 min. – Přístupný – Vstupné pro členy FK 50 Kč, pro nečleny s 
příplatkem.

20. pátek v 17,30 a ve 20 hodin

Bazén
Na dně je klid. Věčný klid… - Francouzský thriller režiséra Francoise 
OZONA. 103 min. - Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 52, 
54 Kč

21. – 22. sobota v 17,30 a ve 20 hodin, neděle pouze v 17,30 hodin

Velká ryba
Příběh mladíka, který pátrá po minulosti svého otce. V hlavních rolích 
Ewan McGREGOR (Moulin Rouge, Černý jestřáb sestřelen), Jessica 
LANGEOVÁ (Když se zamiluji) a Albert FINNEY (Vlci).
125 min. - Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 60, 62 Kč

24. – 26. úterý, středa, čtvrtek vždy pouze v 17,30 hodin

Pán prstenů: Návrat krále
Triumfální zakončení velkolepé trilogie. - Nadešel čas rozhodující 
bitvy. Putování končí.
Pro délku filmu pouze jedno představení denně!!!
201 min. - Doporučená přístupnost:od 12 let – Vstupné 66, 68 Kč

27. – 28. pátek, sobota vždy v 17,30 a ve 20 hodin

Piková trojka
Myslíte, že víte o touze všechno, ale je to jinak! Meg RYANOVÁ jak 
jste ji ještě neviděli!
118 min. – Nepřístupný do 18 let!!! - Vstupné Kč 62, 64 Kč

KINO HRAJE DĚTEM :
21. sobota v 15,30 hodin 

Dětský bijásek
Jak Kocourkovští potrestali zloděje, Švec a čert, Kaštánek a Doubek a 
další pohádky. Vstupné 14 Kč

P ř i p r a v u j e m e :
Jak básníci neztrácejí naději – Texaský masakr motorovou 
pilou – Můj soused zabiják 2 – Nesnesitelná krutost – Kdo 
zabil Pamelu Rose –  Druhá strana postele – Agenti 
Dementi – Kámoš – Muž, který zabil – Wrong Turn 
– Bratři jak se patří

Úsměv Mony Lisy
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PRINCIP PŘÍTOMNOSTI V NÁS
MUDR. JOSEF HRUŠOVSKÝ
Pondělí 2. 2. 2004 v 19.00 hod. v malém sále MKS, vstupné:  
50,- Kč s
Ve spolupráci s prodejnou KNIHY – ČAJE ING. LADISLAVA 
ROSENBERGA uvádíme další přednášku MUDr. Josefa 
Hrušovského z Prahy na téma „PRINCIP PŘÍTOMNOSTI V 
NÁS“.

Divadelní představení „VSTUPTE“
Středa 4. 2. 2004 v 19.30 hod. ve velkém sále MKS, vstupné:  I. 
místa 170,- Kč, II. místa 150,- Kč, 50 % studentská sleva 
…..VSTUPTE! Jedna z nejúspěšnějších komedií slavného autora 
Neila Simona o nekončících patáliích dvou klaunů na penzi. 
Hlavními postavami jsou dva stárnoucí herci, kdysi slavní komikové 
Willie Clark a Al Lewis, kteří vystupovali ve dvojici jako THE 
SUNSHINE BOYS ve vaudevillových divadlech na Broadwayi. Po 
jedenácti letech se mají opět sejít a pro televizi natočit nejzdařilejší 
číslo – je to vlastně jejich labutí píseň…Staří páni se ale nemohou 
dohodnout, ačkoliv se v podstatě mají rádi, vzájemně se stále jen 
dráždí a vůbec není jisté, jak to s oběma tvrdohlavci dopadne.
V hlavních rolích uvidíte Petra Nárožného a Ladislava Mrkvičku. 
Dále hrají: Jan Čenský a Libuše Švormová.  Režie: Petr Háša.   

MAŠKARNÍ ŘÁDĚNÍ S PEJSKEM 
A KOČIČKOU
Pátek 6. 2. 2004 v 17.00 hod. ve velkém sále MKS, vstupné: 
dospělí: 25,- Kč, děti: 10,- Kč. Doporučený věk: 3 – 10 let.
Přijďte si užít spoustu legrace s pejskem a kočičkou. Budou s Vámi  
tančit, zpívat, vařit, uklízet a soutěžit o zajímavé ceny. Předvedou 
Vám malé divadlo a připraví spoustu dalších překvapení. Nebude 
chybět ani vyhlášení nejlepších masek. Řádit s námi můžeš. Těšíme 
se na Vás. Pejsek (Chlumecká Iva), kočička (Holmanová Martina) 
a jejich kamarádi (studentky SPgŠ). 

Křeslo pro hosta 

s hercem PETREM KOSTKOU
Úterý 10. 2. 2004 v 19.00 hod. v malém sále MKS, vstupné: 90,- 
Kč
Ve středu večer Vás zveme na přátelské posezení s hercem Petrem 
Kostkou nazvané „AFRIKA MÁ NOVÁ LÁSKA aneb z mé cesty na 
rovník za adoptivní dcerkou“. Jedná se o zajímavé vyprávění Petra 
Kostky o cestě do Ugandy a líčení zážitků s rodinou své adoptivní 
dcery. Na dokreslení jeho slov bude promítán videozáznam. 
Omlouváme se tímto návštěvníkům za zrušení tohoto pořadu v 
měsíci listopadu 2003.

Koncert - skupina POUTNÍCI
Pátek 13. 2. 2004 v 8.30 pro školy, vstupné:  25,- Kč, velký sál 
MKS v 19.30 pro veřejnost, vstupné: 120,- Kč, studentská sleva: 
50 %.  
Skupina POUTNÍCI hraje na české hudební scéně od roku 1970. Za 
tuto dobu se v ní vystřídala celá plejáda těch nejlepších hráčů, co 
country a bluegrassová scéna mohla nabídnout. Nejinak je tomu i v 
současné sestavě: Jiří Mach (mandolína a zpěv), Jan Máca (sólová 
kytara, housle a mandolína), Jiří Karas Pola (kontrabas a zpěv), Petr 
Brandejs (banjo) a Zdeněk Kalina (doprovodná kytara a zpěv).  Na 

koncertě zazní mnoho známých nových i starších skladeb včetně 
písní z repertoáru Rudolfa Křesťana „Panenka“, „Až uslyším 
hvízdání“. Poutníci dosud vydali deset CD a MC. Dva z těchto 
nosičů byly dokonce v roce 1989 a 1990 oceněny cenou za nejlepší 
bluegrassová CD  natočené mimo USA. Na českém trhu Poutníci 
odehráli přes dva tisíce koncertů. Se svým repertoárem a letitými 
zkušenostmi z profesionálního hraní zaujmou Poutníci každého 
milovníka hudby. 

KLUBÍČKO POHÁDEK
Neděle 22. 2. 2004 v 15.00 hod. v malém sále MKS, vstupné:  
dospělí: 25,- Kč, děti: 10,- Kč
Ke konci měsíce února uvádíme pořad nazvaný KLUBÍČKO 
POHÁDEK, ve kterém uvidíte v pořadí již druhou loutkovou 
pohádku Františka Čecha „ZAČAROVANÝ LES“ v podání 
Divadla Martínek z Libáně.  

LIMONÁDOVÁ DISCOSHOW
Pátek 27. 2. 2004 od 17.00 do 21.00 hod. v malém sále MKS. 
vstupné: 35,- Kč
Program: DJ Majky, tombola, soutěže. Pořádají: „TRE-SEP 
GROUP“ – studenti Gymnázia. Doporučený věk do 15 let.

MISS STONOŽKA
Sobota 28. 2. 2004 v 17.00 hodin ve velkém sále MKS 
Pořadatel: Dům dětí a mládeže.

Divadelní představení 
„VSTUPTE“
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Pøedprodej vstupenek: 
kanceláø MKS - è. tel. 493 
721 928. Pokladní hodiny 
- pondìlí - pátek 10.30 - 
11.30, 14.30 - 15.30 h.
Objednané vstupenky 
vyzvednìte nejpozdìji tøi 
dny pøed pøedstavením, 
poté budou dány do 
volného prodeje. 

p. SVOBODA
železáøství - elektro - hutní 

- voda - top - domácí 
potøeby

Horka u St. Paky 
tel.: 481595130

Mìstské kulturní støedisko v Nové Pace 
nabízí 

pronájem
velkého a malého sálu, 

pøípadnì uèebny
za úèelem poøádání schùzí, pøednášek, 

školení, nabídkových akcí apod. 
s možností obèerstvení!

Nabízím zpracování 

úèetnictví, daní pro 

podnikatele

� � přechod z JÚ na daňovou evidenci
 �� přechod z JÚ na podvojné účetnictví
 � vedení daňové evidence, podvoj. účetnictví
 � mzdové agendy
 � konzultace
 � pøíprava podkladù pro banky
 � zastupování na úøadech
 � daòová pøiznání
 � znalecké posudky
  (oceòovaní majetkù podnikù a podnikatelù)

tel.: 493 539 062-4, mobil: 603 435 509
e-mail: Strihavka@cbox.cz

Podali jsme jako volební 
strana Klub angažovaných ne-
straníků návrh na zapracování 
objektu krytého bazénu do stra-
tegického plánu města včetně 
jeho umístění do ulice Otakara 
Číly. Nemyslíme si, že je to 
předčasné, i když Nová Paka 
má stále přes 60 mil.Kč dluhů. 
Je však naprosto nezbytné, aby 
v koncepci dlouhodobého roz-
voje našeho města bylo uvažo-
váno se všemi prvky občanské 
vybavenosti, které město a jeho 
občané potřebují nebo by moh-
li potřebovat. Důležité je též 
umístění jednotlivých objektů, 
tedy něco jako rezervace místa 
především pro objekty závislé 
na určitých návaznostech či 
podmínkách. 

Krytý plavecký bazén  tako-
vou stavbou beze sporu je, ba-
zén totiž nelze umístit kdekoliv 
a my jsme upřednostnili násle-
dující kriteria. Krytý plavecký 
bazén umísťujeme do blízkosti 
sídliště (největší hustota osíd-
lení ve městě), do blízkosti 
městské teplárny a do blízkosti 
základní školy v Husitské ulici 
a Domu dětí a mládeže. 

Bazén přináší celoroční  
využití pro širokou veřejnost, 
nicméně největší využití před-
pokládáme pro děti a mládež. 
Kromě plavání pro veřejnost by 
bylo možno realizovat komplex-
ní výcvik plavání dětí a mládeže 
už od MŠ, dále široké využívání 
místními školami a učilišti. Pro 
blízký DDM by vznikly další 
možnosti aktivit pro využití 
volného času mládeže (např. 
vznik zájmových kroužků 
– plavání, akvabely, synchro-
nizované plavání, aquaerobik, 
vodní pólo a možná i skoky z 
3m prkna či základy potápění a 
jistě by se našly i další). Nabízí 
se zde volné koncepční spojení 

bazénu se základní školou Hu-
sitská jako alternativa ke škole 
v ulici Komenského, kde je hala 
pro míčové hry a na škole bude 
zřízena sportovní třída zaměře-
ná na basketbal a hokej. Bazén 
v blízkosti základní školy v 
Husitské ulici přináší možnost 
zřídit zde sportovní třídu se za-
měřením na plavání a bazénové 
sporty. 

Přesně před rokem byla opět 
otevřena otázka koupaliště, 
tedy otevřené vodní plochy. V 
novinových článcích „Někteří z 
novopackých radních uvažují o 
vybudování chybějícího koupa-
liště“ v lednu a „Ke stavbě kou-
paliště v Nové Pace by mohla 
posloužit stará studie“ v březnu 
2003 se v rolích oněch radních 
předvedli místostarostové Ouz-
ký a Škvařil. Jejich myšlenky 
a argumentace pro otevřené 
koupaliště a jeho umístění stojí 
za povšimnutí. Např., že „ne-
existence vodní plochy patří k 
hlavním důvodům, které přes 
letní sezónu odrazují turisty od 
návštěvy Nové Paky“, že se 
uvažuje o „vybudování vodní 
plochy, která by se mohla stát 
součástí celého sportovního 
komplexu“, že „kromě letního 
stadionu, zastřešené ledové 
plochy a sousední sjezdovky 
má být v blízkosti soukromým 
investorem postaven objekt pro 
squash a bowling. Koupaliště 
by tento areál důstojně doplni-
lo“, že „Nová Paka by se mohla 
zaměřit například na zimní 
rekreaci“, že „samotné vstupné 
na koupaliště je pro občany v 
porovnání s bazény přijatelněj-
ší“, že „do města větší měrou 
průmysl nedostaneme, a proto 
bychom se mohli zaměřit právě 
na podporu cestovního ruchu“. 
Myšlenky skutečně hodné Kuří-
kovských pohrobků, ten totiž už 
před lety připravoval pro dříve 
průmyslovou Paku osud jakési 
noclehárny Jičína a v roce 1992 
prosazoval umístění koupaliště 
nejdříve na staré fotbalové hřiš-
tě a následně mezi toto hřiště 
a sjezdovku. Na námitky ně-
kterých zastupitelů, že místo je 
teplotně nevhodné, tehdy na ve-
řejném zasedání zastupitelstva 

argumentoval tím, 
že místo je naopak 
vhodné, protože se na 
něm nezávisle shodli 
zpracovatelé všech 
tří soutěžních studií 
na stavbu koupaliště. 
Tato „vzácná“ shoda 
se později vysvětlila 
velmi prostě, toto 
místo jim bylo jako 
podmínka soutěže 
zadáno.

Naše stanovisko k umístění 
koupaliště v blízkosti sjezdovky 
se nemění. Umístit koupaliště 
pod severní svah „Poštmistráku“ 
do jednoho z nejstudenějších 
míst v Pace je zcela nevhodné. 
Ani ze stavebního hlediska 
není toto místo příliš šťastné, 
v prostoru je čerstvá navážka a 
dosud neznámé geologické po-
měry v údolí v blízkosti řečiště 
Brdského potoka mohou stavbu 
značně prodražit. Navrhujeme 
Radě města do nejbližší veřejné 
ankety dvě referendové otázky 
pro občany našeho města. Zda 
chtějí, aby ve městě bylo dříve 
koupaliště nebo bazén a zda 
chtějí mít koupaliště v mrazové 
kotlině. 

Otázka investičních nákladů 
je jistě důležitá, ale neměla by 
být rozhodující v otázce koupa-
liště versus bazén. Zatímco kou-
paliště v Nové Pace v nadmoř-
ské výšce cca 400 m nad mořem 
bude v provozu jen několik 
týdnů v roce (inv.náklad cca 20 
mil.Kč), krytý bazén pak umož-

ní provoz  c e l o r o č n í  (inv. 
náklad cca 40 mil.Kč). Zde by 
se jistě našla možnost realizovat 
výstavbu bazénu postupně. V 
první etapě jako otevřené kou-
paliště s přihříváním vody, což 
by umožnilo prodloužit koupací 
sezónu cca o 2 měsíce a v přípa-
dě zajištění dalších finančních 
prostředků bazén zastřešit.

Klub angažovaných nestra-
níků nezdůvodňuje výstavbu 
bazénu následným přílivem 
turistů do města, ale navrhuje 
bazén výhradně jako potřebnou 
službu pro občany Nové Paky, 
zejména pak pro děti a mládež. 
Ve zmíněné otázce vstupného 
zastáváme názor, že zařízení to-
hoto typu ani nemají být výdě-
lečná, že provoz musí být vždy 
z prostředků města dotován. Ve 
slušně řízeném městě mohou 
mít občané za svoje daně nejen 
spravené chodníky, čisté město, 
plnou radnici úředníků, ale také 
třeba i laciné koupání.  

Rada MK KAN, Nová Paka

Bazén nebo koupaliště …?
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Karmelitánské knihkupectví, 
F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova.paka@kna.cz, tel.: 493 721 967 

Vám nabízí: 
JAN ZRZAVÝ - O NĚM A S NÍM
Na obrazovou knihu, která před vánocemi přinesla průřez jeho 
tvorbou, navazuje antologie. Zrzavý psal především o sobě a o 
umělcích, kteří mu byli nějakým způsobem blízcí, bez ohledu na 
to, jak jsou významní, o krajinách, s nimiž se sžil natolik, že v nich 
dočasně nalezl druhý domov, o proslulých knihách, jež ilustroval.  
Kč 168,-

F. Jánský - NEBEŠTÍ JEZDCI
Román o osudech československých vojenských letců v Británii v 
době druhé světové války. Autor, palubní střelec československého 
letectva, v něm zachytil své vlastní zážitky. Kč 168,-
Těšíme se na vaši návštěvu.

Město Nová Paka je 
docela zajímavé z 

mnoha hledisek. Jedno z nich je 
to, že se v tomto město narodilo 
mnoho slavných výtvarných 
umělců. Někteří jsou slavní, 
vzpomínáme na ně dost často, 
ale jsou umělci, na které oprav-
du neprávem pozapomínáme. 
Podle mého názoru do té druhé 
skupiny patří Vojta Sucharda, 
který se narodil v Nové Pace 16. 
ledna 1884. Výtvarným umě-
ním byl obklopen od malička, 
slavnou tradici rodu založil Jan 
Sucharda starší, který se narodil 
ve Staré Pace v roce 1770. To-
hle všechno už charakterizuje 
budoucí tvorbu Vojty Suchardy. 
Jeho prapra…. Byl původně 
tkalcem, ale řezbářské a so-
chařské umění ho brzy získalo 
natolik, že možná i nevědomky 
založil výtvarnou tradici rodu, 
která co do časového rozsahu 
doby trvání, je ve světě ojedi-
nělá a vlastně přetrvává dodnes. 

Vojta Sucharda tvořil celý 
život ve stínu svého slavněj-
šího staršího bratra Stanislava 
Suchardy (1866-1916). Není 
těžké spočítat, že byl vlastně o 
17 let mladší, ale se svým ge-
niálním bratrem spolupracoval 
a realizoval řadu jeho návrhů. 
Stanislav Sucharda byl vyni-
kající a noblesní umělec, který 
okouzlen secesí vytvořil řadu 
nádherných pomníků; mezi ty 
nejlepší patří pomník Františka 
Palackého v Praze. Na rozdíl 
od svého staršího bratra, Vojta 
Sucharda zůstal ve své životní 
tvorbě věrný Suchardovské 
tradici. Jeho tvorba je zemitěj-
ší, realistická, je vidět, že jeho 
předkově uměli pomníky pro 
venkovské hřbitovy a návse, vě-
děli, co je vyřezat betlémovou 
figurku nebo loutku. Takhle 
prostě tvořil Vojta Sucharda. 
Možná patří mezi sochaře, je-
hož dílo vidí nejvíce lidí. Vždyť 
po roce 1945 vytvořil apoštoly 
pro zničený Staroměstský orloj 
a četné zástupy návštěvníků 
vyprávějí o tom, že o jeho dílo 
je stále zájem. V apoštolech se 
odrážejí výrazy našich strejců 
a dědečků z Novopacka, které 
tak často vidíme v loutkách a 
betlémových figurkách „starých 
Suchardů“. Jenže tenhle Vojta 
Sucharda nebyl jenom tím řez-
bářem, který těžil z lidových 

tradic. Moc se mi líbilo, když 
spoluautor jedné z prvních 
výstav Vojty Suchardy v Nové 
Pace J. A. Novotný zdůraznil 
zajímavý postřeh: „Když si 
chceme dobře prohlédnout 

120. výročí narození českého sochaře Vojty Suchardy120. výročí narození českého sochaře Vojty Suchardy

některé Suchardovo dílo, mu-
síme buď silně zaklonit hlavu, 
nebo se hluboce uklonit“. Ten 
postřeh je úplně jasný. Jestliže 
chcete vidět stěžejní dílo Voj-
ty Suchardy, tak musíte jít do 
chrámu svatého Víta v Praze, 
aby jste obdivovali jeho 250 
hlavic pilířů, které v tomto 
chrámu vytvořil a hlavu musíte 
zákonitě zaklonit. To sklonění a 
pokora je dána řadou restauro-
vaných soch, hrobek i dalších 
zajímavých věcí, které vytvořil. 

Vojta Sucharda prožil veli-
ce zajímavý život, ale pro nás 
zůstane zakladatelem divadelní 
scény Říše loutek, kterou zalo-
žil v roce 1920. Stal se však zá-
roveň důležitým autorem, ale i 
principálem Říše loutek. V čele 
tohohle divadla stál 36 let. Pro 
divadlo vyřezal marionety pro 
136 inscenací. O Vojtu Suchar-
dovi by šlo povídat ještě velice 

dlouho. Byl to vzácný a zají-
mavý člověk. Jeho ostatky jsou 
uloženy v Suchardovské hrobce 
v Nové Pace. Mám pro vás dvě 
příznivé zprávy. Hrobku nechá 
opravit dcera Vojty Suchardy, 

Radana Hamsíková ještě v tom-
to roce. V Suchardově domě se 
bude konat pozoruhodná výsta-
va, která připomene 120. výročí 
narození Vojty Suchardy. Vý-
stava potrvá od 2. července do 

19. září letošního roku. O tomto 
vzácném člověku a umělci bych 
se ještě rád zmínil citáty z jeho 
vzpomínek v době před létem 
letošního roku.

Na Vaši návštěvu v Suchar-
dově domě se těší 

Miloslav Bařina

START - START - START

Státní  půjčky pro 
začínající podnikatele 
START
Stejně jako loni je i letos 
součástí státních opatření pro 
podporu rozvoje podnikání 
program START určený pro 
zájemce, kteří se rozhodli za-
čít s vlastním podnikáním.
Jedinými vstupními podmín-
kami jsou :
1. Žadatel nepodniká déle než 
6 měsíců před podáním žádos-
ti o půjčku
2. Žadatel chce podnikat v 
oboru, který je zařazen do 
podporovaných
3. Absolvování podnikatel-
ského kurzu, jehož výstup-
ním produktem je žadatelův 
podnikatelský projekt, který 
je podkladem pro poskytnutí 
půjčky. 
Program START umožňuje 
získat až 500 tis. Kč státní 
bezúročnou půjčku na dobu 6 
let s možností odkladu splátek 
až 1 rok . 
Půjčku obdrží žadatel na svůj 
podnikatelský účet a to bez 
ručení nemovitostmi a pod.
Půjčka je přednostně určena 
na pořízení vybavení potřeb-
ného pro zahájení podnikání a 
doplňkově pro nákup materiá-
lu a zásob.
Informace a dotazy na tel. 728 
187 295, 499 859 115, 499 402 
421 - imp.trutnov@rhkhradec
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Návrh KAN do 
strategického plánu 
města

Klub angažovaných nestraní-
ků Nová Paka navrhuje v rámci 
svého volebního programu za-
pracovat do strategického plánu 
města krytý vyhřívaný bazén.

Umístění bazénu :  ulice Ota-
kara Číly na parcelách č.1247/1, 
1247/2, 1247/5, 1288/5 a 1289/
4 k.ú. Nová Paka.

Jedná se o části zahrad ZŠ a 
MŠ v Husitské ulici, které přilé-
hají k ulici O.Číly.

Parametry: Bazén 25m s pro-
hloubeným místem pro skoky z 
3m prkna.

Jižní prosklená stěna s po-
suvnými částmi pro možnost 
pohybu návštěvníků z bazénu 
do volného prostoru v letním 
období.

Vyhřívání z nedaleké měst-
ské teplárny.

Zdůvodnění: Nadmořská 
výška města Nové Paky (cca 
400 m nad mořem) umožňuje-
koupání na otevřeném koupa-
lišti jen několik málo týdnů v 
letním období. Krytý vyhřívaný 
bazén umožňuje 

    
 využití celoroční jak 
pro veřejnost, tak pro výcviko-
vé     
 programy školní mlá-
deže a zájmovou činnost DDM.

    
    
MK KAN Nová Paka

    
    
   Ladislav Janata

 V Nové Pace 3.11.20
0 3                                               
     předseda

 Příloha: situační náčrt

Vážení občané Nové Paky,
ve spolupráci s Městským úřadem Nová Paka si Vás dovolujeme informovat o změně společnosti, 

která pro Vás od 1. ledna 2004 vykonává služby v oblasti odpadového hospodářství.
Společnost Marius Pedersen a.s. byla založena v roce 1925 v Dánsku, od roku 1991 působí na území 

České republiky. Společnost Marius Pedersen a.s. zahájila svoje aktivity spoluprací s komunální sfé-
rou, v začátcích převážně okresů Hradec Králové a Pardubice. Postupně však nabízela stále širší rozsah 
služeb a rozšířila svoji působnost do většiny okresů v ČR a to buď přímo nebo prostřednictvím dceřiné 
společnosti. Mezi hlavní nabízené služby patří sběr a svoz komunálních odpadů od občanů, sběr a svoz 
odpadů od podnikatelů (v objemech nádob 80 litrů až 1100 l), svoz velkoobjemového odpadu (různé 
typy kontejnerů s objemy od 3-40m kubických), sběr a svoz nebezpečných odpadů včetně provozování 
sběrných dvorů a zpracovatelských zařízení, sběr a svoz tříděného odpadu včetně jeho dotřídění, pri-
márního zpracování a předání ke konečnému zpracování, zpracování biologického odpadu,  likvidaci 
černých skládek a sanace a rekultivace území a v neposlední řadě zajištění celé administrativy spojené 
s komunální sférou od evidence nádob a evidenci odpadů, přes výběr poplatků na základě mandátní 
smlouvy až po spolupráci při zkvalitňování systému (vytváření projektů nakládání s odpady na území 
obce). Zpracováváme vhodné stavební materiály, které následně recyklujeme a znovu používáme jako 
stavební materiál při stavbách komunikací. Provoz třídící a dotřiďovaní linky, kompostárny biologické-
ho odpadu, silicifikační a biodegradační linky na úpravy a zpracování nebezpečných odpadů.

Na území města Nová Paka založila společnost Marius Pedersen a.s. v místě kompostárny svoji 
provozovnu (areál společnosti Odpady Nová Paka na Přibyslavské 124). V praxi to znamená, že v 
areálu v Přibyslavské 124 budou zachovány všechny doposud provozované činnosti, avšak pod novým 
jménem.

Nově společnost Marius Pedersen a.s. nabízí např. pytlový svoz komunálního odpadu (pytle o veli-
kost 110 a 60 l) i tříděného odpadu (pytle o velikosti 110 l na PET lahve a papír) s logem společnosti. 
Dále možnost využít široké škály velikostí sběrných nádob pro občany i podnikatele od 80l, 110l, 120l, 
240l, 340l, 660l, 770l,1100l. 

Pro občany města i podnikale na území města zůstává systém odvozu odpadů nezměněn.  Pro ob-
čany je nadále kontaktním místem pro případné změny v systému odvozu či odběru pytlů na odpad 
městský úřad. Pro podnikatele zůstavá kontaktním místem areál sběrného dvora v ulici Přibyslavská, 
kde je možnost nahlásit případné změny či zakoupit si pytle na odpad.

Věříme, že díky bohatým zkušenostem společnosti Marius Pedersen, a. s. budou služby v odpado-
vém hospodářství nadále poskytovány k všeobecné spokojenosti. V případě jakýchkoli dotazů neváhej-
te se na nás obrátit – Ing. Lenka Gumanová – 602 448 210, popř. telefon areálu Přibyslavská 124.

Ing. Lenka Gumanová
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Myslíte? Tedy čtěte, prosím
Jako zvídavý občan jsem si tuhle přečetl článek rady KANu na 

téma výstavby bazénu – koupaliště. Jsem velmi rád, že v Nové Pace 
se o otázce „koupání“ začíná diskutovat. To bylo ostatně i mým 
cílem, když jsem do novin pustil první úvahy na toto téma. Volba 
pro město, jejímž členem jsem, ve svém volebním programu slíbila, 
že se pokusí najít investora pro vybudování městského koupaliště. 
Pačáci po kvalitním koupání touží již skoro 100 let. A oprávněně.

Pokud jde o to, zda vybudovat letní koupaliště nebo krytý bazén, 
tak o tom by měli rozhodnout sami občané. Za svoji osobu bych 
upřednostnil letní koupaliště, které by bylo investičně a provozně 
levnější. Těžko postavíme tak atraktivní plavecký areál jako Jičín, 
těžko budeme jeho provoz financovat. Také proto, že spádovost  
vhledem k již vybudovaným nebo budovaným krytým bazénům 
v Jičíně, Hořicích, L. Bělohradě nebo Jilemnici bude menší. Ale  
znovu opakuji, že vybrat by si měli občané.

V článku rady KAN je spousta pravdy a rozumných argumentů. 
Co se týče místa výstavby, nabízí se několik možností a také to zá-
visí na typu koupaliště nebo bazénu. Ale laické opakování o „mra-
zové kotlině“ u škvárového hřiště je ovlivněno hledáním argumentů 
před desítkami let, proč nestavět plavecký areál v Nové Pace, ale v 
Jičíně. Tenkrát to Jičínu a okresním aparátčíkům vyšlo. Nejsem v 
oboru meteorologie a klimatologie odborník. Experti typu „veverky 
mají velké a zahnuté zuby, bude tuhá zima“ mě vždy donutí povy-
táhnout v údivu obočí. Ale jedno vím jistě. V červnu, červenci a v 
srpnu, kdy by mělo být případné koupaliště v provozu, je slunce 
vysoko nad obzorem. Asi pětadvacet let jsem chodil hrát a tréno-
vat na fotbalové hřiště. Proto vím, že jsem v tuto dobu kulicha ani 
jégrovky nepotřeboval. Věřte mi, že vedro je i tam. Já v tuto chvíli 
nejsem rozhodnut, kam případný typ koupaliště umístit. Nabízí se 
několik  možností. Jen uvítám, když Pačáci budou na toto téma co 
nejvíce důstojně diskutovat. Mám zato, že město by se do podobné 
investice mohlo a mělo pustit v horizontu 2 – 4 let.

Jestli ale musím proti něčemu protestovat, tak je to nařčení, že 
jsem Kuříkův pohrobek. V poslední době jsem byl jednou přislu-
hovač tunelářů Sportovců, podruhé se bratříčkuji s lidmi z KANu, 
kteří jsou bez morálního kreditu, potřetí mi jde jen o hokej, fotbal  
nebo o Technické služby, teď jsem zase Kuříkův pohrobek. Tak to 
tedy nejsem, já jsem já!

Problém je ale asi někde úplně jinde. V toleranci. Někteří lidé 
si ve své malé lidské zralosti myslí, že když má druhý jiný názor, 
tak je okamžitě nepřítel. Já mám štěstí na blízké, s kterými se můžu 
do krve pohádat o problém a stále si zůstáváme známými a přáteli. 
Ocituji Vám kousek myšlenky pana Martina Komárka. „Jde ale o 
to, aby se z názorových bariér nestaly bariéry osobní. Důležité je, 
že spor se nesmí týkat osoby, ale příslušného myšlenkového systé-
mu. Můžete názor zastávat pevně, ale nesmíte být fanatik. Když se 
stáváte fanatikem, pak druhého, který má názor odlišný, pasujete do 
role lumpa, a tím se dostáváte do roviny osobní antipatie a nenávis-
ti“. Tak tohle jsem zažil už několikrát, naposledy při projednávání 

rozpočtu pro rok 2004.
A mimochodem, co se týče osoby bývalého starosty pana Petra 

Kuříka, musím zopakovat, co jsem již několikrát řekl. Někdo ho po-
mlouvá jak jen může, já se na něj nedívám nijak negativně. Bývalý 
starosta je určitě taky jenom člověk, má své silné stránky, má i své 
chyby. Ostatně tak jako my všichni. Byl demokraticky zvolen a pro 
město vykonal spoustu věcí velmi dobrých, ty podle mě převládají, 
a také se dopustil chyb. Ale pozor, na ty chyby nebyl sám! Upřímně 
musím říci, že neznám člověka, který by se jich nedopustil. Já bych 
si jen přál, aby jich po mně zbylo co nejméně. To o panu Kuříkovi 
se nebojím říci veřejně, byť i sám. Byl jsem takový vždycky a větši-
nou se mi to v dobrém vrátilo. Lidé totiž myslí!

Zdeněk Ouzký

Cyklo inzerát
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Letošní prezentaci své vý-
tvarné tvorby zahájí novopacký  
malíø Vlastimil Mužíèek ve 
výstavních prostorách muzea v 
sousední Lomnici n. P. výsta-
vou s prozaickým názvem “Ob-
razy” . Na vernisáži, která bude 
zahájena v nedìli 29. února v 10 
hod. pronese úvodní slovo malíø 
a herec Jan Kanýza.

Šedesát obrazù, jimiž se 
Vlastimil Mužíèek v Lomnici 
prezentuje, rozdìlil protagonis-
ta výstavy dle malíøského stylu 
na dva celky. Ve spodní èásti 
muzea bude prezentovat malíø  
oleje vytvoøené klasickou tech-
nikou, kdy byl inspirován pøev-
ážnì tvorbou profesora Akade-
mie výtvarných umění v Praze, 
zemřelého Oldřicha Oplta a je-
hož osobní vedení packého ma-
líře má nespornou zásluhu na 
jeho stálém uměleckém růstu.  
Návštěvníci zde uvidí již téměř 
dokonalé oleje krajinné tvorby, 
ve kterých Vlastimil Mužíček 
nezapře lásku ke svému kraji, 
ať se již jedná o podkrkonošské 
motivy nebo krajiny Českého 
ráje. Dále zde budou vystaveny 
i krajinomalby  Šumavy, ale  i 
obrazy  z jeho loòského  pobytu 
v Paøíži. 

V horní èásti muzea uvi-
dí návštìvníci novou tvorbu 
novopackého malíøe. Tyto 
obrazy výtvarník  namaloval 

v uplynulém  roce, kdy byl 
inspirován èeskou modernou z 
prvé tøetiny minulého století. 
Na tìchto jeho dílech je vidìt  
vliv tvorby èeských malíøù, 

jako byl Václav Špála, Emil 
Filla, Bohumil Kubišta, Josef 
Èapek, ale i regionální malíø Ja-
roslava Klápštì. Razantní tahy 
štìtce bez drobných detailù a 

pøevládající sytost ultramarinu, 
zelené, èervené a žluté barvy na 
souèasných obrazech Vlastimila 
Mužíèka tento jeho nový tvùrèí 
smìr dotvrzují.

Výstava potrvá až do nedìle 
28. bøezna. Výstavní pro-
story zdejšího muzea jsou 

otevøeny vždy v úterý a ètvr-
tek od 8 do 16 a od pátka do 
nedìle od 9 do 12 hod. Pro 
Paèáky není Lomnice tak 
daleko, aby se nemohli na 

pøehlídku tvorby Vlastimila 
Mužíèka a jeho další umì-

lecký rùst pøijet podívat. 

Míla Pour

Vlastimil 
Mužíèek 
vystavuje  
v Lomnici 

V létě 2003 vzniklo občanské 
sdružení Fontána, které nabízí 
občanům našeho města také 
různé volnočasové aktivity. 
Zatím se využívá prostor sbo-
rového domu Jednoty bratrské, 
kde se můžete také informovat 
a přihlásit se: 
Fontána o.s., Kollárova 456, 
Nová Paka, tel. 493722605.

O co zatím jde:
Pro dospělé:
kurzy Alfy (seznámení s křes-
ťanstvím 10 týdnů s víkendem 
– každá neděle 18.00)
Pro mládež: 
zprostředkování přednášek na 
školách (o bibli, sex, AIDS, 
vztahy, drogy)
dílna na koleně – každý pátek 
15.00

Pro děti:
Cvrčci – dětský pěvecký sbor 
pro 3 –9 třídu
Malí Cvrčci – přípravný sbor 
pro děti předškolní a 1 a 2 třídu
Němčina pro mladší školní věk 
– pátek v 16.00
Angličtina pro začátečníky za-
čne v únoru – úterý v 14.30
Studánka – pro 3-6 let – úterý 
9.00-12.00

Romský klub:
Úterý v 16.00

Koncerty 
Chystá se: 
Výuka zobcových fléten, klaví-
ru, zpěvu
Předčítání knih
Přednášky s diapozitivy
Angličtina pro mírně pokročilé 
všeho věku
Tábory

Fontána, o.s.
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INGE PLUS s r. o.

Montérky, pracovní obuv, pra-
covní rukavice, brýle, respiráto-
ry, pøilby a další . . . Šití pracov-
ních odìvù dle výbìru vèetnì 
loga

Navštivte naši prodejnu pracovních pomùcek v ulici Legií 266 
(bývalá Velveta)

Prodejní doba:  Po - Pá 7-12, 13-15.30

   telefon/fax: 493 721 716

DDM připravuje na měsíc únor

Zveme vás na jarní prázdniny
16.2. turnaj v šipkách, ve stolním fotbale a další hry a soutěže
17.2. den na lyžích (dle sněhových podmínek)
18.2. den s BIOSEM – výprava do přírody, výtvarná činnost
19.2. tajný výlet
20.2. bazén Liberec
Z organizačních důvodů je nutné přihlásit děti předem, a to do 11. 2. 
Podrobné informace k uvedeným akcím obdržíte v DDM.

13.2. dílna pro děti
„Výroba VALENTÝNEK“
čas:15.00-17.00 hodin, cena: 10,-Kč

27.2. dílna pro veřejnost
„MALOVÁNÍ  OBRÁZKŮ NA HEDVÁBÍ“
čas: 16.00-19.00 hodin
cena: 200,-Kč, v ceně: barvy na hedvábí a kontury
s sebou: špendlíky modelářské (nebo do korkové nástěnky), hedvá-
bí (možno koupit i v DDM
1 metr/150,-Kč), námět v hlavě popř. na papíře
přihlášky se zaplacením poplatku do 24.2.04 v DDM

28. 2. MISS STONOŽKA
Velký sál MKS, 17.00 hodin, vstupné dobrovolné
Doprovodný program
Vystoupí: Klub scénického tance DDM, PAT A MAT a jejich pře-
kvapení, mažoretky DDM, taneční skupina SWEET´S GANDY
Prezentace činnosti DDM, nabídka letních táborů

LETNÍ TÁBORY
Příměstský tábor
12.7.-16.7., Cena: 800,-Kč - Ubytování DDM N. Paka
V ceně: strava 5x denně, pitný režim, ubytování, výlety
Vedoucí: Gábina Kalibánová, Hanka Vitochová

Výtvarný tábor
17.7.-24.7., Cena: 1.800,-Kč - Ubytování: DDM N. Paka
V ceně: strava 5x denně, pitný režim, ubytování, výlety, výtvarný 
materiál
Vedoucí: Sváťa Volšičková, Ála Končická, Silva Bejrová, Martin 
Pařízek

Dakota
9.8.-15.8., Cena: 1.800,-Kč
Ubytování: táborová základna Hronov
V ceně: strava 5x denně, pitný režim, ubytování v chatkách, výlety, 
doprava z N. Paky a zpět
Tábor se nachází v krásném prostředí nedaleko Teplicko-Adršpaš-
ských skal. V jeho areálu je hřiště, potok, menší koupaliště a mnoho 
možností sportovního i rekreačního vyžití.
Vedoucí: Iva Nováková, Milan Včelák, Vendula Nováková, Martin 
Pařízek

Jičínští žáci mistry kraje, Nová Paka ob-
sadila 3. místo!
Jičínské družstvo obhájilo titul krajského přeborníka v kategorii 
žáků. Zasloužila se o to sestava Milan Roček (ten ve dvouhrách ne-

prohrál ani jeden zápas), Michal Voldán a Tomáš Kudrnáč. Neměli 
to však vůbec lehké – už ve skupině podlehli Nové Pace (ta hrála v 
sestavě Jan Česák, Michal Luňák a David Tůma) 3:4 a tento výsle-
dek se započítával i ve finálové části! Ta byla velice vyrovnaná a 
rozhodovalo skóre ze vzájemných zápasů, Nová Paka byla tedy jen 
krůček od veliké senzace a vítězství v celé soutěži, nezvládla však 
utkání s Montasem Hradec Králové.
Zápasy v číslech – základní skupina: Jičín – Nová Paka 3:4, Jičín 
– Dobré 4:1, Jičín – Bukovice 4:2, Nová Paka – Dobré 4:2, Nová 
Paka – Bukovice 4:3.
Finálová skupina: Jičín - Nová Paka 3:4 (započítáno ze skupiny), 
Jičín - Montas Hradec Králové 4:1, Jičín – Sokol Hradec Králové 
4:0, Nová Paka – Montas Hradec Králové 1:4, Nová Paka – Sokol 
Hradec Králové 4:1.
Celkové pořadí má následující podobu.
1. Jičín 3 2 1 11:5 7
2. Montas HK 3 2 1 9:6 7
3. Nová Paka 3 2 1 9:8 7
4. Sokol HK 3 0 3 2:12 3

P R O D Á M 
v Nové Pace krásný 

stavební pozemek 

1200 m2, mírný jihozáp. svah, volný 
výhled do údolí, sítě před pozemkem 

1m2/430,- Kč. 

Splátky neakceptuji. 
Tel.: 723 500 450. 
Pouze PO-PÁ 8 - 16 hod. 
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Téměř sedmdesát členů no-
vopacké pobočky Konfederace 
politických vězňů České repub-
liky, spolu se vzácnými hosty, 
zaplnili minulou sobotu malý 
sál P centra Militkých v Nové 
Pace při hodnocení své obsáhlé 
činnosti v uplynulém roce. Staří 
umírají, ale na jejich místa při-
cházejí mladí a proto zde byli 
vidět i synové a dcery bývalých 
muklů. Přítomné, včetně hostů, 
mezi kterými byli i senátor 
Jiří Liška, místostarosta Jičína 
a další představitelé okolních 
obcí přivítala předsedkyně po-
bočky Blanka Čílová. Pozdravit 
členy packé pobočky Konfede-
race, seznámit se s její činností 
a nastínit ideu celé organizace 
přišla nově zvolená předsedky-
ně Konfederace Naďa Kavalí-
rová, dále předseda zeměděl-
ské komise KPV Ing. Otakar 
Raulím a předseda pobočky 
v Náchodě, předseda bezpeč-
nostní komise Rudolf Macek 
z Náchoda, Sergej Solovjev z 
Turnova a předsedové dalších 
poboček KPVČ, mezi kterými 
nechyběl ani Karel Páral z 
Hradce Králové. Tato výroční 
shromáždění packé pobočky 
Konfederace mají svoji zvlášt-
nost ve značném množství 
zdravic, kterými hosté nejen 
děkují za pozvání, ale zvláště 
svými zainteresovanými vstupy 
nastavují ideu tohoto setkání. V 
úvodu odpoledního setkání ne-
chyběla ani tichá vzpomínka na 
ty, kteří již mezi nimi nejsou. 
Báseň Mirky Ortové “Vánoce 
1953” v podání Blanky Vaško-
vé navodila atmosféru poněkud 
jinak pojatých svátků klidu 
a pokoje v komunistických 
lágrech a pohled na mučení 
a strádání politických vězňů 
v těchto dnech, ale nejenom 
v nich příslušníky vlastního 
národa. Seznam postižených 
občanů na Novopacku komu-
nistickou zlovůlí přečetl člen 
výboru pobočky Václav Mach. 
Mezi těmito jmény byli i Ti, 
co byli popraveni nebo si sami 
vzali pod tlakem režimu život. 
Václav Mach zde seznámil 
přítomné s osmdesáti jmény 
studentů, profesorů, podnika-
telů, zemědělců, politiků, členů 
aeroklubu, skautů, členů proti-
nacistické skupiny, příslušníků 
II. odboje, lidí odsouzených 
za náboženské přesvědčení, 

katolických duchovních, ale i 
občanů odsouzených pro veřej-
ný odpor k totalitě a ozbrojenou 
rezistenci. Jak bylo sděleno, 
seznam zdaleka neobsahuje 
všechny, kteří byli na Novopac-
ku perzekuováni a proto stále je 
doplňován.

 “Jsem rád, že zde 
mohu být opět mezi Vámi, 
začal svůj pozdravný vstup 
senátor Jiří Liška a pokračoval:
” Chtěl bych se s Vámi podělit 
o jeden ze svých největších 
loňských zážitků a to byl projev 
nynější Vaší předsedkyně Nadi 
Kavalírové na Kongresu ODS. 
Paní předsedkyně zde vytvořila 
nádhernou atmosféru a jsem 
přesvědčen o tom, že nebyl v 
historii těchto setkání nikdo, 
kdy by měl se svým vystoupe-
ním takový úspěch. Jsem rád, 
že právě tato žena stojí v čele 
Konfederace a myslím si, že 
bude pro vás výraznou posilou. 
V Senátu nyní zrovna pracuje-
me na znění zákona o otrockých 
a nucených pracích. Jde nám to 
velmi těžko, protože, vzhledem 
ke složitosti našeho právního 
řádu, se jedná o velmi složitý 
problém. Věřím, že se nám to 
podaří co nejdříve předložit ke 
schválení.” Se členy Konfede-
race se rozloučil slovy: “ Letos 
nás čekají troje volby a proto je 
zapotřebí, abychom zabránili 
komunistům posilovat jejich 
pozice, abychom šli k volbám 
a volili demokratické strany 
a jejich kandidáty”. Svými 
projevy pozdravili účastníky 
shromáždění také místostarosta 
Nové Paky František Škvařil, 
místostarosta Jičína Jiří Vitvar, 
místostarostka Staré Paky Věra 
Hlostová, starosta Chomutic 
Jaroslav Vondráček a další. V 
dalších proslovech hostů ne-
chyběly díky za pozvání a za 
mravenčí práci, kterou KPVČ 
dělá ve prospěch společnosti. 
Jiří Vitvar se zmínil i o letargii a 
přizpůsobení v naší společnosti 
v dobách totality. “Musíme si 
dát pozor, bychom si i dnes 
nezvykli příliš na to, že máme 
svobodu, že se nemusíme o 
lidské hodnoty prát, že si nemu-

síme si připomínat ideje, které 
byli pro vás vlastní a které dnes 
jsou nějakou plíživou formou 
zpochybňovány”, řekl mimo 
jiné Jiří Vitvar. Z dalších vstupů 
a diskusních příspěvků vyply-
nulo, že je nutné stále upozor-
ňovat, zvláště mladou generaci 
ve školách i mimo na to co se 
dělo v neblahých létech komu-
nistické zlovůle. Diskutující si 
vyměňovali zkušenosti, jakým 
způsobem v různých pobočkách 
předávají zprávy o tom co se 
dělo v komunistických lágrech, 
hovořili o různých publikacích o 
této otázce, které jsou i vhodné 
pro školní mládež. Ne na všech 
školách mají zájem seznamovat 
studenty a žáky se skutečností 
minulých let. Byla zde i zmín-
ka o diametrálních rozdílech v 
pohledu minulého režimu na 
komunistické a ostatní odbojá-
ře, kdy jedni byli vyzdvihováni 
a druzí zavíráni do komunistic-
kých lágrů. To ještě stíle není 
úplně napraveno. “Mladá ge-
nerace nikdy nedopustí, aby se 
komunistická totalita navrátila v 
jakékoliv podobě”, řekl student 
sociálně humanitní fakulty hra-
decké univerzity, Michal Kuch-
ta, který je již autorem několika 
prací k neblahým událostem 
padesátých let. Autor téměř 
dvě článků o minulých letech, 
o dobách v lágrech, ale i mimo 
ně, Karel Páral z Hradce Králo-
vé, se zmínil i o tom, že i dnes 
je mu vyhrožováno likvidací 
jeho osoby a majetku. Sergej 
Solovjev mluvil o zájezdech 
do bývalé věznice Jáchymov, 
kam jejich pobočka bere sebou 

Již ne jen upozorňování, 
ale memento

studenty škol. Hovořilo se i o 
tom, že se nikdo nechce mstít 
za příkoři a mučení, které poli-
tičtí vězni s rodinami v době to-
tality museli vytrpět. Je ovšem 
nutné, aby hlas Konfederace, 
ve kterém by zaznělo, kdo za 
napáchaná zvěrstva má nést 
odpovědnost, zněl silněji, aby 
byl mementem a nedělala se za 
uplynulými léty tlustá čára.

Ve zprávě o činnosti po-
bočky KPVČ Nová Paka za 
uplynulý rok se zmínila její 
předsedkyně Blanka Čílová 
o aktivitách místní pobočky, 
mezi jiným o celomuklovském 
setkání v Praze na Žofíně a 
návštěvě Meditační zahrady s 
muzeem III. odboje v Příbrami. 
Hovořila i o jičínské výstavě 
“Jménem pracujícího lidu”, 
kterou navštívilo 1500 lidí 
mimo žáků a studentů škol. 
O instalaci této výstavy, která 
zachycuje období minulé tota-
lity se uvažuje i v Nové Pace a 
dalších městech. 

Pobočka v Nové Pace 
připravuje na 20. května opět 
zájezd na Žofín a do Meditační 
zahrady. Pro letošek si poboč-
ka stanovila cíl oslovit školy i 
veřejnost, veřejně vzpomenout 
na popravené, podílet se na 
politickém životě ve městě, ale 
i ve státě. 

 Výroční schůze novopacké 
pobočky KPVČ, která v sobě 
zahrnuje členy této organizace 
bývalého okresu, skončila po 
dvou hodinách bohaté diskuse. 
Přítomní svým setkáním opět 
přesvědčili, že jejich elán dodá-
vá životní sílu a chuť do dalšího 
života. “O to co je nás již méně, 
o to musíme být silnější,” bylo 
slyšet z úst předsedkyně Konfe-
derace politických vězňů České 
republiky Naděždy Kavalírové, 
ale i mnohých přítomných. 

   
Míla PourMíla Pour

Na ilustrační fotografii Na ilustrační fotografii 
obávaná věznice Mírovobávaná věznice Mírov



19

     Další výstava bude v Suchardově domě zahájena 29. května 2004 a má docela za-
jímavý název: „MARTIN STEJSKAL – ZADEM K NEKONEČNU“. Tvorba tohoto 
surealisty a spisovatele svým způsobem navazuje na výstavy, pořádané v této době u pří-
ležitosti akce Muzika Paka. Martin Stejskal je velice zajímavý člověk. Do Nové Paky se 
vším všady patří už jen kvůli tomu, že napsal knihu „Labyrintem tajemna aneb Průvodce 
po magických místech Československa“. Moc se na tohoto zajímavého tvůrce těšíme. Vý-
stava jeho prací potrvá do 27. června letošního roku.

     2. července 2004 začne v Suchardově domě opravdu Suchardovská výstava se vším 
všady. Má název: „VOJTA SUCHARDA A ŘÍŠE LOUTEK“. Při této výstavě, dík dáv-
ným přátelům, z Říše loutek, uvidíte zajímavé fotografie z tvorby Vojty Suchardy, ale opět 
i loutky a dokumenty, které nebyly zničeny smutnou povodní v roce 2002. Je to výstava v 
pořadí sice již čtvrtá za posledních 30 let, ale moc se na ni těšíme. Výstava potrvá až do 19. 
září letošního roku. Doufáme, že ji navštíví i žáci místních škol. 

     24. září 2004 zahájí patrně herečka Ljuba Skořepová výstavu malířky, rodačky na-
šeho města, EVY HNYKOVÉ. Obrazy malířky, která žije ve Vrchlabí a v letošním roce 
oslaví kulaté výročí svého narození. Jistě zaujme přátele duchovna, Podkrkonoší i Krko-
noš. Výstava potrvá do 31. října letošního roku. 

     Tímto datem bude ukončena výstavní a expoziční činnost jak v Klenotnici drahých 
kamenů tak v Suchardově domě. Je pochopitelné, že případným zájemcům vyhovíme 
i v době mimo sezónu, pokud se předem telefonicky ohlásí na telefonu: Klenotnice 
493721943, Suchardův dům 493723542.

     Po úspěchu loňské „betlémové výstavy“, která trvala pouze týden, připravujeme pro 
naše milé Pačáky výstavu „NOVOPACKÝCH BETLÉMŮ“.Bude v Suchardově domě v 
termínu 3. prosince až 19. prosince 2004. V této souvislosti žádám všechny občany Nové 
Paky i okolí. Pokud máte doma zajímavý betlém, který byste nám zapůjčili, ozvěte se nám. 
Bude to pro „nás přínosem“. Předem děkuji. 

Na Vaši návštěvu Vás a Vašich známých se během celého roku těší Váš

Miloslav Bařina, ředitel muzea. 

Muzeum 
a výstavy 
v Suchardově 
domě 
v roce 2004

Suchardův dům 
i přes různé opravy 

a rekonstrukce působí 
vně i uvnitř někdy 

zvláštní a zajímavou
atmosférou. 

Zdá se mi, 
že dům samotný 

nám sděluje jakousi 
vnitřní silou věci, 

které jsou k nesdělení 
nebo dají se pouze tušit. 

Milý návštěvníci, 
někdy musíme 
pro Vás dělat 

i výstavy, 
které by snad 

Suchardové vidět 
nechtěli, 

ale protože Vás máme 
rádi, 

tak je také děláme 
a Suchardové 

zatím příliš nevzdorují. 
Věřte tomu,

 že výběr výstav
 je opravdu dělán pro 
lidi „odjinud i pro lidi 

zdejší“, ale….. 

V letošním roce zahájíme výstavní činnost v Suchardově domě i v Kle-
notnici drahých kamenů 2. dubna 2004 výstavou 
 „ANTONÍN VITVAR a novopacká motoristická tradice“. 
Výstavy ke 100. výročí narození slavného závodníka potrvá až do 23. 
května letošního roku. 
Na jeho přípravě se podílí především pan Jaroslav Vágenknecht a jeho 
přátelé. 
Uvidíte mnoho zajímavých věcí, ba možná i nějaký starý motocykl. 
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Témìø padesát rodièù se 
svými ratolestmi navštívili 
minulý pátek a sobotu velmi 
vkusnì vyzdobenou èást školy, 
kde probíhal zápis prvòáèkù do 
1. tøíd. Mimo kreseb školákù, 
vyvìšených na chodbách pa-
vilónu školy, kde probíhal ve 
tøídách zápis, byly zde na stol-
cích vystaveny uèebnice spolu s 
dalšími pomùckami, se kterými 
se žáci setkají za necelých devìt 
mìsícù. Na jiném stolku byly 
prezentovány další pomùcky, 
jako švihadlo, cvièky a cvièební 
úbor a další vìci, které si mají 
budoucí prvòáèci spolu s rodièi, 
pøed záøijovým vstupme do ško-
ly, pøipravit sami. 

Velmi zajímavý a pøímo 
roztomilý byl vlastní zápis. Po 
nezbytném pøedstavení, zatím-
co u stolku rodièe vyplòovali 
rùzné tiskopisy nezbytné pro 
pøijetí dítìte do školy, budoucí 
prvòáèci zažili velmi pøíjemnou 
rozpravu se zkušenými uèitel-
kami, pøi které se prezentovali 
svými znalostmi. Vìtšina dìtí 
úspìšnì rozeznávala barvy, ale i 
tvary, dovedla poèítat do deseti, 
dokonce i sèítat a odèítat do 
deseti. Jeden z nich Ondra Kluz, 
který se tiskacím písmem do-
konce podepsal, nám, podobnì 
jako jsme slyšeli i z úst jiných 
dìtí, øekl, že se mu zde líbí a do 
školy se již tìší. Pøi zápisu ob-
drželi rodièe letáèky “Desatero 
pro prvòáèky”, “Desatero pro 
rodièe”, dále tištìnou informaci 
co dostane prvòáèek ve škole 
a co si do školy musí pøinést. 
Nechybìla zde ani pozvánka 
do školièky, která umožòuje 
budoucím prvòáèkùm bližší po-
znání školy již bez rodièù, po-
máhá u dìtí odstranit bojácnost 
a stydlivost. Hravou formou zde 
budoucí školáèci poznávají pro-
støedí, kreslí, malují, hrají rùzné 
didaktické hry, zpívají a zacvièí 
si i v tìlocviènì. Z prvního se-
tkání se školou si dìti odnesly 
mimo nové dojmy i dáreèky, 
které pro nì pøipravili jejich 
starší budoucí spolužáci.

Pouze tøi rodièe budoucích 
prvòáèkù požádali o odklad, což 
je znaènì pod krajským prùmì-
rem, který v loòském školním 
roce zaznamenal 23 procent. 
O odkladech jsme mluvili i se 
sociální pedagožkou z Okresní 
pedagogicko psychologické po-
radny Mgr. Jitkou Svobodovou, 
která nám øekla: “Naši poradnu 
navštìvují zvláštì rodièe s dìt-
mi, se kterými øešíme odklady 
školní docházky. Tyto dìti mí-

vají znaèné problémy v pozná-
vacích funkcích jako je zrakové 
a sluchové vnímání a grafomo-
torika, které tvoøí zázemí pro 
výuku psaní, ètení a poèítání. V 
naší poradnì rovnìž sledujeme 
jak je na tom dítì se zralostí 
sociální a pracovní. V pøípadì, 
že tìchto nerozvinutých oblastí 
je u dítìte více, tak navrhujeme 
odklad školní docházky. Pro 
odklad jsou ovšem rozhodující 
samotní rodièe.” V pátek vyu-
žívali nìkteøí rodièe pøítomnosti 
Mgr. Jitky Svobodové u zápisu 
k poradì, jak dále s své dìti pøi-
pravovat na vstup do 1. tøídy. 

V sobotu, po skonèení zá-
pisu, nám øeditelka školy Mgr. 
Eva Tùmová sdìlila:” Jsme 
spokojeni, 45 dìtí je vlastnì 
optimální situace pro dvì tøídy 
o poètu 23 a 22 dìtí. Tøídy ne-
budou pøeplnìny a poèty žáèkù 
budou znaènì pøekraèovat 
požadovaný limit 17 prvòáèkù 

na první tøídu”. Na závìr ještì 
dodala: “Nepøedkládali jsme ro-
dièùm žádné populistické akce. 
Veøejnost naši školu zná a ví, že 
zde dìláme pro dìti maximum. 
Potvrdila nám to i Èeská školní 
inspekce, která konstatovala, že 
nabídka školy jak v oblasti výu-
ky, vèetnì volitelných pøedmì-
tù, tak i mimoškolních aktivit, je 
u nás znaènì široká. 

“V autobuse sedìly dvì paní 
a na zastávce k nim pøistoupili 
ètyøi školáci. Kolik jelo celkem 
cestujících v autobuse.” Tento 
poèetní úkol dával pøed školou, 
pøi odchodu ze zápisu, svému 
synáèkovi jeden tatínek. Ra-
tolest odpovìdìla bezchybnì. 
Kéž by radost ze školy a zájem 
o výuku, jak dìtem, tak i jejich 
rodièùm, trval co nejdéle, nejlé-
pe až do ukonèení støední školy 
a pokraèoval dále celý život. 

Míla Pour

Úspìšný 
zápis v ZŠ 
v Husitské
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V novopacké sokolovně se 
zablýskalo na lepší časy. Po-
malu se vrací to, na co jsme v 
sokole byli zvyklí, tj. sportovní 
činnost a cvičení na nářadí. 
Dvacet žákyň se zúčastnilo ma-
lého závodu, kde děvčata mohla 
bojovat o prvenství. Nářadím 
byla koza na šíř a sportovní 
lavička. Na ní děvčata ukázala 
velmi pěkně provedené cviky, 
jako přemet do mostu, váhu, 
přemet stranou a podobně.

Pod vedením sester Krejčové 
a Miřácké byly dosahovány 
velmi pěkné výkony, zvláště 
na lavičce. Očekáváme, že tento 
příklad zapůsobí a přitáhne do 
sokola další mladé cvičenky a 
věříme, že se projeví zájem i u 
chlapců a dalších složek.

Na start 37. roèníku Jizer-
ské padesátky se druhou 
lednovou  nedìli postavilo 
okolo 3000 bìžcù, z nichž 
tento velmi nároèný závod, 
bìžený klasickou technikou, 
dokonèilo celkem 2867 
borcù. Mezi nimi nemohli 
samozøejmì chybìt ani ly-
žaøi z našeho mìsta, kde má 
závodní a rekreaèní lyžování 
dlouholetou tradici. Dnešní 
Paèáci se zde se sešli se star-
tujícími, kteøí své prvé ly-
žaøské kroky udìlali rovnìž 
v Nové Pace a nebo mají k 
našemu mìstu nìjaký vztah. 
Proto je také uvádíme ve vý-
sledkové listinì. V tradièní 
Jizerské padesátce, která je 
souèástí FIS Marathon Cupu, 
si letos zopakoval vítìzství z 
loòska Švéd  Oskar Sväbrd, 
když tentokráte musel o 
svoje prvenství daleko více 
bojovat než loni. O tom svì-
dèí èasy prvých tøech bìžcù, 
kteøí dojeli  v rozmezí necelé 
pùl minuty. Nejlepší èeský 
bìžec Stanislav Øezáè, který 
se loni radoval ze “støíbra”, 
se letos v nabité konkurenci 
zahranièních bìžcù, musel 
spokojit až se ètvrtým mís-
tem, když mu prvá trojice 
ujela o 4 minuty.

Z ČINNOSTI NOVOPACKÉHO SOKOLA
Technické výsledky soutěže 

dívek:
1. místo Machotková Anna 

a Václavková Kat., obě shod-
ně 94 b., 2. místo Geislerová 
Lucie 93 b., 3. Matěnová Eva 
91 b., 4. Horáková, 5. Pírová, 
6. Morávková, 7. Holá, 8. 
Nováková, 9. Povrová, 10. 
Bartoníčková.

Velmi potěšující je i početná 
účast starších cvičenců a cviče-
nek, kteří ovšem cvičí pro radost 
z pohybu a tak, jak to odpovídá 
jejich věku a schopnostem.

Věříme, že Sokol nezaniká 
a nezanikne, ale těžko se pro-
bouzí z předchozího útlaku a 
diskriminace.

Jar. Fejfar

Z bìžcù našeho regionu na 
sebe nejvíce upozornil, stej-
nì jako v loòské padesátce, 
bývalý student ISŠ Nová 
Paka Michal Hák ze Studen-
ce, který skonèil na výbor-
ném 34. místì. Dobøe si vedli 
i paètí lyžaøi ze Sportovního 
klubu lyžaøského a orientaè-
ního bìhu Miloš Tauchman, 
Karel Novák, Libor Køíž a 
Tomáš Udržal. Mezi lyžaøs-
kými vytrvalci se neztratili 
ani známý bìlohradský triat-
lonista a bývalý žák ISŠ Petr 
Šubr a bìlohradský starosta 
Ing. Pavel Šubr. Mezi star-
tujícími nechybìli ani dva 
paètí lékaøi, bratøi Rouèkové, 
z nichž byl úspìšnìjší starší 
Tomáš. Zatím co nìkteøí 
startující dobìhli ve znaènì 
zlepšeném èase proti loòs-
ku, vìtšinì se to, vzhledem 
k horším kvalitám letošního 
snìhu, nepodaøilo. 

Výsledky: 50 km klasicky: 
1. Sväbrd Oskar (Švédsko) 
2:11:26, 2. Olle Raul (Eston-
sko) 2:11:38, 3. Botwinov 
Michael (Rakousko) 2:11:
49, 4. Øezáè Stanislav (ÈR) 
2:15:30.... 34. Hák Michal 
(Sokol Studenec) 2:33:29, 
51. Skoøepa Jiøí ( SKI Semi-
ly) 2:45:22,  228. Skalický 
Roman (SKI klub Krkonoše 
Vrchlabí) 2:56:48, 275. 
Tauchman Miloš ( SK LOB 
Nová Paka) 3:00:45, 580. 

Novák Karel (SK LOB Nová 
Paka) 3:21:42, 698. Køíž 
Libor (SK LOB Nová Paka) 
3:28:09, 825. Šubr Petr ( 
TJ Láznì Bìlohrad) 3:24:
29,  1507. Šubr Pavel, Ing. 
( TJ Láznì Bìlohrad) 4:08:
46,  Rouèka Tomáš MUDr. 
(Sokol Nová Paka) 4:21:33, 
1835. Horník Luboš (Ostro-
mìø) 4:26:14, 1874 Udržal 
Tomáš (SK LOB Nová Paka) 
4:28:03, 2018. Pilaø Pavel 
(KÈT Nová Paka) 4:36:10, 
2155, Vojík Jan (Jièín) 4:44:
11, 2235. Rouèka Vladimír 
MUDr. (Sokol Nová Paka) 
4:49:08, 2263. Woide Martin 
(Liberec) 4:51:38, 2339. Py-
ciak Martin (LKP Prachov) 
4:57:05,  2847. Myšík Lukáš 
(Nová Paka) 6:19:52.

Tento závod již svoji neob-
vyklou délkou, je zkouškou 
nejen fyzické kondice a 
vytrvalosti, ale i vùle jednot-
livých závodníkù. 
Vzhledem k tomu, že vìtšina 
soutìžících své starty na 
Jizerské padesátce každým 
rokem  opakuje, tak startují-
cí  zde bojují nejen se svými 
soupeøi, ale i sami se sebou, 
se snahou pøekonat svùj do-
savadní nejlepší výkon. 
   

(po)

Na Jizerské 
padesátce závodili 

i Paèáci 

Třetí díl osmidílného mistrovství republiky v motoskijöringu 
„Orion Cup 2004“ se uskutečnil v sobotu 10. ledna na známém 
autokrosovém závodišti ve Štikovské rokli, za účasti 31 moto-
cyklistů a lyžařů a za velkého zájmu diváků. 

Motoskijöring se jezdil v 
Nové Pace již před mnoha lety, 
a to za velké účasti novopackých 
jezdců a lyžařů – nyní se do na-
šeho města tento atraktivní zá-
vod opět vrací. Pořadatelům z 
Autoklubu řádně zamotalo hla-
vu počasí a ještě před závodem 
ve středu nebylo o sobotním 
závodu definitivně rozhodnuto. 
Nakonec ale dostatečná sněho-
vá nadílka vše vyřešila.

Škoda, že se závodu nezú-
častnil žádný jezdec ani lyžař z 
Nové Paky, přesto, že zde dobří 
motokrosaři i lyžaři jsou. Ani 
příslib účasti Janka Ledecké-
ho se nevyplnil. Závod se ale 
vydařil naprosto bezchybně, a 
to díky zkušeným pořadatelům, 
kteří organizují různé sportovní 
akce, včetně mezinárodních, a to 
již po několik desetiletí. Vlastní 
závod byl ještě doplněn divácky 
zajímavým závodem samotných 
motocyklů na sněhu. 

V motoskijöringu si pro zla-
tý věnec dojela dvojice Voksa 
Roman – Mařík Jan /Team Ro-
vojama – Denver/ na motocyklu 
Yamaha 250, stříbrný věnec 
a druhé místo získala dvojice 
Sládek Josef – Meier Jaromír 
/Dukla Racing/ na Hondě 250 
a třetí pozici – zelený věnec 
získala dvojice Svatoš Bohuslav 
s Novákem Radimem /Profistav 
Litomyšl/ na stroji Honda 250.

Autoklub Nová Paka děkuje 
všem příznivcům a sponzorům, 
že pomohli svým přispěním k 
uspořádání opravdu pěkného 
závodu a těšíme se na další spo-
lupráci.   Autoklub N. Paka 

Zdařilý mistrovský závod ve Štikovské rokli
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Dnes již nikdo nepochybuje o významu internetu pro 
náš život. Ideálním øešením je

PØIPOJENÍ NA INTERNET
prostøednictvím poèítaèové sítì FuturaNet, která 
kromì vlastního pøístupu na internet umožòuje také 
pøímou výmìnu dat s dalšími uživateli sítì. Toto øešení 
je vhodné jak pro Vaše domácí PC, tak i pro firemní 
použití. A to za velice pøíznivou cenu, již od 300,- Kè/
mìsíc pro domácnosti a od 500,- Kè/mìsíc pro firmy. K 
nejvìtším výhodám nabízeného pøipojení patøí vynikající 
rychlost pøipojení sítì k internetu, která èiní

1 024 kb/s
Tuto rychlost v Nové Pace nedosáhnete v souèasné 
dobì žádným jiným zpùsobem pøipojení. Žádné 
telefonní poplatky, trvalé pøipojení 24 hodin dennì, 
bezdrátové pøipojení po celém území Nové Paky. 
Staòte se i Vy èlenem velké rodiny uživatelù internetu. 
Rádi zodpovíme všechny Vaše dotazy.

 Futura, Legií 266, tel. 493 722 724, futura@futuranp.cz

Na sportovním poli dosáhli 
reprezentanti řady úspěchů. 
Z nejvýznamnějších je třeba 
vzpomenout 5. místo Mladšího 
žactva v nejvyšší soutěži- vý-
chodočeském přeboru. Druž-
stvo nastupovalo ve složení: 
Krause Jakub, Rajm Jiří, Hakl 
Jakub, Faltejsek Matěj (hosto-
vání z Baníku Žacléř), Hepová 
Desireé a Krausová Petra. Ka-
pitáni: MUDr. Hep Zbyněk a 
Mgr. Krause Pavel.

O druhém místě Staršího 
žactva v konečné tabulce ob-
lastní soutěže 1. třídy rozhodla 
až porážka v posledním utkání 
se Dvorem Králové. Přesto je 
tento výsledek velkým úspě-
chem. Zápasy odehráli tito 
hráči: Hora Tomáš, Řehák Aleš, 
Krause Jakub, Švorc Michal, 
Oborník Ladislav, Hakl Jakub, 
Kudrnáčová Gabriela (hostová-
ni z TJ Jičín) a Hepová Desireé. 
Vedoucí družstva: Řehák Aleš 
st., Stuchlík Alois.

Žactvo vedené Martinou 
Resenbergovou a Milanem 
Stránským obsadilo v mezio-
kresní soutěži dětí do čtrnácti let 
(okresy Jičín a Semily) pěkné 
druhé místo, které je zásluhou 
těchto hráčů: Broul 
Lukáš, Matouš Pa-
trik, Šmidrkal Jan, 
Stuchlík Jiří, Lán-

s k ý 

M a r t i n , 
Hakl Ja-
kub, Vo-
r á č k o v á 
Kristýna, Morávková Adéla a 
Krausová Petra.

V konečné tabulce oblastní 
soutěže 2. třídy patří družstvu 
Dospělých šesté místo a budou 
tedy pokračovat v této soutěži i 
v příští sezóně. K zápasům na-
stupovali: Erban Martin, Krause 
Pavel, Stránský Milan, Machek 
Tomáš, Sádlo Tomáš, Šormová 
Marie, Sádlová Petra a Peštová 
Iva. Kapitáni: Erban Martin a 
Milan Stránský.

Senioři (věk nad 45 let) mile 
překvapili v oblastní soutěži, 
neboť se hned v prvním roce 
svého působení dokázali pro-
sadit v konkurenci zejména 
Libereckého kraje a postoupili 
do vyšší soutěže. Zasloužili se 
o to: Hylmar Ondřej, Krejcar 
Zdeněk, Dlabola Josef, Wag-
ner Wiliam, Sádlo František, 
Pospíšil Jaroslav a Sedláček 
Pavel. Vedoucí družstva: Sádlo 
František Ing.

V sezóně 2003 hostovali 
Martina Rosenbergová v LTK 

Liberec a Ladislav Janata v TJ 
Lázně Bělohrad.

I v zápolení jednotlivců si 
hráči oddílu vydobyli uznání 
za své výsledky. Patrik Ma-
touš dosáhl jedenácti vítězství 
na turnajích dětí do deseti let. 
Desireé Hepová vyhrála okres-
ní přebory mladších žákyň ve 
dvouhře a skončila jedenáctá v 
krajském žebříčku. Petra Krau-
sová vybojovala účast ve finále 
okresních přeborů mladších žá-
kyň ve dvouhře. Jakub Krause 
opanoval okresní přebory mlad-
ších žáků ve dvouhře i čtyřhře. 
Zároveň je desátým hráčem 
kraje. Jakub Hakl ukončil své 
zápolení ve dvouhře i čtyřhře na 
okresních přeborech mladšího 
žactva až ve finále. Aleš Řehák 
zvítězil na okresních přeborech 
starších žáků ve dvouhře i 
čtyřhře. Martina Rosenbergová 
skončila v krajském žebříčku 
kategorie žen na šestém místě.

Na jaře minulého roku došlo 
ke změnám ve složení výboru 
oddílu, který nyní pracuje v 
tomto složení:
Erban Martin – předseda
Krause Pavel, Mgr. - místo-
předseda
Machek Tomáš, Ing. - jednatel
Blažek Jan, Ing. - hospodář
Peštová Iva, MUDr. Stuchlík 

Alois, Bartoš Michal – čle-
nové

Členům oddílu se v pro-
storu areálu podařilo vybu-

Orion je nejlepší a sestry Bickovy 
byly u toho
Na X. mistrovství ÈR v synchronizovaném bruslení zvítìzila v 
pardubické Duhové arénì skupina Orion. Tato skupina, která 
pùsobí již deset let pøi Krasobruslaøském klubu v Pardubicích 
opìt potvrdila, že v posledních letech nemá na domácím ledì 
konkurenci a s velkou pøevahou, letos již po páté, zvítìzila pøed 
Olympia USK Praha a Moravii FSC Brno. Pro Paèáky je zají-
mavé, že mezi dvaceti èlenkami  této skupiny jsou i dvì packé 
krasobruslaøky, sestry 
Kristýna a Nicol Bic-
kovy, které byly rovnìž 
na konci loòského roku 
vyhlášeny mezi nejú-
spìšnìjšími packými 
sportovci. Vítìzstvím 
sice Orion potvrdily pri-
mát v ÈR, ale úèast na 
svìtovém šampionátu 
musí ještì potvrdit na mezinárodním Prague Cup, který se usku-
teèní  o prvém únorovém víkendu. V pøípadì, že se jim povede 
krátký program a zvláštì volná jízda tak, jako na mistrovství v 
Pardubicích, kde ve svých záøivých oranžových úborech pøesvì-
dèily, že u nás jsou jasnì nejlepší, tak by jim start na letošním 
mistrovství svìta nemìl uniknout. Mìly by tak šanci obhájit, 
nebo ještì vylepšit, své desáté místo z loòského mistrovství svìta 
v Ottavì. (po)

dovat nové posezení, které bude 
v jarních měsících zastřešeno. 

S novými schody skončily 
letité obavy z možných úrazů 
při vstupu na terasu. 

Se zvýšeným zájmem o tenis 
a s tím souvisejícím nárůstem 
členské základny je spojena 
potřeba na rozšíření stávajícího 
počtu tenisových dvorců.

Výbor oddílu děkuje všem 

Novopacký tenis v roce 2003

členům a sponzorům za přízeň 
a poskytnutou podporu v roce 
minulém a těší se na vzájemnou 
spolupráci v roce 2004.

Za výbor oddílu tenisu 
Jan Blažek

a Pavel Krause

Únorové akce Klubu
sportu pro všechny.p p y
V pondělí 2. února 2004 od
19,30 hodin aerobik s Mo-
nikou Sezimovou- Jonákovou.
V sobotu 28. února 2004 od 
9 h. aerobik a Power Yoga s
Vaškem Krejčíkem.
Ve čtvrtek 19. února 2004 od 
19,00 hodin aerobik s hostem
ze Švýcarska .

,

V úterý 10. a 24. února zá-
jezd do bazénu v Jičíně. Od-
jezd od Sokolovny 17,30 h.
Akce 28. února je v rámci
Reebok tour Vaška Krejčí-
ka. Od 9 hodin se bude cvičit 
aerobik
a od 10,30 Power Yoga.
Akce z 19. února se uskuteční 
pouze když budou sjízdné sil-
nice a cvičitelka k nám dojede 
z Horních Míseček, kde bude 
na pobytu s Aničkou Tryzno-
vou.
Podrobnější informace získáte
v naší skříňce, či na hodinách 
KSPV.
Vendula Suchardová
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N O V O P A C K Ý  B A S K E T B A LN O V O P A C K Ý  B A S K E T B A L

ZNALECKÁ KANCELÁØ NOVÁ PAKA
soudní znalec

STANISLAV KLIMEŠ

CENY A ODHADY MOTOROVÝCH VOZIDEL
AUTOOPRAVÁRENSTVÍ

STROJE A STROJNÍ ZAØÍZENÍ
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I po posledních dvou víkendových utkáních v novopacké hale, 
kdy novopacké sokolky zvítìzily v obou utkáních, udržely si vy-
nikající tøetí místo ve druholigové tabulce. Finálová ètyøka, která 
bude bojovat o postup do 1. ligy se již prakticky vykrystalizovala 
dvì kola pøed koncem základní èásti. Jedinì pøi obou prohrách 
béèka Gambrinusu na Aritmì a s béèkem Strakonic by se situace 
na 4. postupovém místì mohla pro brnìnský celek zkomplikovat. 
Libochovice na 5. místì asi tìžko do ètyøky promluví, protože jedou 
do Ústí n.L. a mají o zápas více. 

Tento postup mezi elitu druhé basketbalové ženské ligy je 
pro novopacké basketbalistky, mimo probojování do finálové 
ètyøky Èeského basketbalového poháru pøed dvìma lety, nej-
vìtší historický úspìch. Zatímco prvá tøi družstva v tabulce mají 
urèitý bodový odstup, od šestého místa je tabulka hodnì našlapaná, 
protože všech pìt celkù má stejný poèet 16 vítìzství. Díky jednomu 
víkendovému vítìzství si hodnì polepšila hradecká záloha prvoli-
gových sokolek, která je nyní na 6. místì. I když letos sestupuje do 
3. ligy pouze jeden celek, budou boje o záchranu zbývajících šesti 
celkù jistì ještì velmi dramatické. 

  
 Tabulka druhé basketbalové ligy žen

 1.  SK UP Olomouc 16 14  2 1251:1007 30
 2.  Skøivánek Ústí n.L. 17 13 4 1321:1157  30
 3.  Sokol Nová Paka 16 10 6 1201 1126  26 
 4.  Gambrinus Brno B 16  8  8 1193:1187 24
 5.  BC Libochovice 17  6 11 1138:1185 23
 6.  Sokol Hradec Králové B 16  6 10 1127:1165 22
 7.  SK Aritma Praha 16 6 10 1159:1202 22
 8.  Královo Pole Brno 16 6 10 1110:1196 22
 9.  Basket Sport EMOS Pøerov 16  6 10 1126:1223 22
 10.  BK MUS Strakonice B  16  6 10  955:1130 22

Výsledky víkendových utkání: KP Brno - Gambrinus 63:90, 
Sokol Nová Paka -MUS Strakonice B 83:63, Sokol H. Králové B 
- Aritma Praha 85:68, Ústí n.L. - EMOS Pøerov 93:67, Libochovice 
- UP Olomouc 70:90, H. Králové B - MUS Strakonice B 62:83, So-
kol Nová Paka - Aritma Praha 88:82, Libochovice - EMOS Pøerov 
88:82, Ústí n.L. - UP Olomouc 77:76.

Packé basketbalistky jsou mezi elitní ètyøkou 
Sokol Nová Paka - ÈZ MUS Strakonice B 83:63 
(24:13, 45:24, 62:43)
Ze zápisu: Kalendová Pavla 19, 1x3, 2/2, 5, Procházková 15, 4/3, 4, 
Køížková 13, 6/3,2, Jislová P. 12, 8/8!!!, 1, Jislová Tereza 10, 6/4, 4, 
Podrazilová 4, 0,1, Kalendová Petra 4,0,5, Borùvková 3,2/1,2, Ma-
toušová 2,0,1, Ruèová 1, 3/1, 1, Nìmcová 0,0,0, Krauseová 0,0,2.
Za Strakonice nejvíce Podskalská 17, Drachovská 15 
Trestné hody 31/22 (71%): 31:16 (52%), trojky 1:1, fauly 27:22, 
pìt osobních chyb 2(34. Kalendová Petra, 39. Kalendová Pavla) : 1, 
technické chyby 0:2.
 
Sokol Nová Paka - Aritma Praha 88:82 
(29:21, 49:36, 73:51
Ze zápisu: Kalendová Petra 25, 2x3, 8/7, 5, Urbanová 14, 2x3, 4/0, 
4, Køížková 13, 4/3, 4, Kalendová Pavla 13, 1x3, 4/4, 4, Jislová P. 
10,0,3, Procházková 7, 1x3, 0, 5, Jislová T. 3, 1/1, 1, Matoušová 
3, 1x3, 0, 2, Borùvková 0,0,1, Ruèová 0,0,1,  Podrazilová 0,0,0, 
Krauseová. 
Za Aritmu vstøelily po 21 Vorlová a Cigánková. 
Trestné hody 21/15 (71,4%): 46:29 (63%), trojky 7:5, fauly 29:19, 
pìt osobních chyb 2(35. Procházková, 40. Kalendová Petra): 1.

V dohrávaném utkání oblast-
ního pøeboru,  odvedla minulou 
sobotu v novopacké sokolovnì 
záloha novopackých druholigo-
vých sokolek týmu Havlíèkova 
Brodu porážku z prvé èásti 
soutìže. Mimo prvého hracího 
období byly novopacké sokol-
ky jasnì lepším celkem, i když 
se musely obejít bez støední 
rozehrávaèky Jitky Matoušové, 
která hrála za A družstvo, o dvì 
a pùl hodiny pozdìji, dùležité 
druholigové utkání žen.

Sokol Nová Paka B - Jiskra 
Havlíèkùv Brod 80:57 (13:22, 
38:34. 62:40)

Podrazilová 27, 2x3, 8/6, 

Vítìzství zálohy 
novopackých 
sokolek nad 
Havlíèkovým Brodem 

4, Benediktová 26, 1x3, 5/3, 
2, Schlöglová 7,1x3, 2/0,3, 
Krauseová 6, 5/2, 5, Knapová 
6, 2/2,2, Nìmcová 4,0,3,  Luke-
šová 4,0,4, Matoušová A. 0,0,0, 
Pilaøová 0, 0, 0, Kuhnová. 

Trestné hody 22/11 : 16/6, 
trojky 4:3, fauly 23:21, 5 osob-
ních chyb 1 (37. Krauseová):2

Utkání øídili rozhodèí Brabec 
a Šafaøík.

Tímto vítìzstvím poskoèila 
novopacká dìvèata v tabulce 
oblastního pøeboru na 3. místo 
za týmy Pardubièek s SŠB Par-
dubice B. 


